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Dvēsele 
neapsnieg
Adventes laika pirmo 
svētdienu, kas šogad 
sakrīt ar Komunistiskā 
režīma genocīda 
upuru piemiņas dienu, 
Benita Groša sagai
da ar dzeltenu  kliņ
ģerīšu liesmiņām uz 
galda. Tās saplūktas 
iepriekšējā dienā un spraucas ārā no nelie
las zaļstikla vāzītes. Aiz loga pēdējās dienās 
ik pa laikam ir virpuļojušas un kusušas sniega 
pārslas. Saimniece stāsta, ka, no tām sargājo
ties, vēlīno ziedu stariņi Meža ielas savrupmā
jas sētmalē  salīgi kļāvušies kopā. Bet, ienes
ti  istabas siltumā, atkal atvērušies vasaras 
dienu zeltā, tikai nedaudz matētā. Un maigā 
smarža šiem pieticīgajiem asteru dzimtas zie
diem no pārdzīvotā arī gandrīz pilnībā zudusi...

7. lpp.

Teritoriālās reformas mērķis vienmēr ir tas pats – veidot 
saimnieciski efektīvākas administratīvās vienības. 
Proti, lai novads ir tāds, kas spēj sevi uzturēt un saim-
nieciski attīstīt. Reformas ieviešanā parasti konflikts 
rodas tur, kur bagātie negrib dalīties. Tāpat ir situāci-
jas, kad nabagie grib tikai saņemt un paši neko neda-
rīt, BNN komentē Latvijas Valsts eksprezidents Valdis 
Zatlers.

Pašvaldību reformā 
konflikts rodas tur, kur 
bagātie negrib dalīties, 
tā eksprezidents

VAIRS NEBŪS VIENS 
MAZS «HERCOGIŅŠ», 
KAS REGULĒ VISU

«Jo mazāks novads, jo cil
vēki labāk cits citu pazīst. 
Tas savukārt rada risku, ka 
cilvēki ievēl kādu, kurš tur 
ir  “uzkundzējies”, un  viņu 
nevar dabūt nost.  Lielākā 
novadā pastāv iespēja, ka 
cilvēki mazāk cits citu pazīst, 
tāpēc spiesti iepazīt vadītā
jus vairāk pēc darbiem. Tas 
nozīmē, ka nebūs viens mazs 
«hercogiņš», kurš regulē pil
nīgi visu un no kura cilvēki 
būs atkarīgi,» par to, kāpēc 
ir vajadzīga reforma, komen
tē Zatlers.

Arī Zatleram savas pre
zidentūras laikā nācās vēr
tēt tolaik strīdīgo adminis
tratīvi teritoriālo reformu 
(ATR). Proti, pirms 2009.
gada 1.jūlija reformas kopē
jais pašvaldību skaits Latvijā 
bija 548, to skaitā 26 rajo
nu pašvaldības un 522 vie
tējās pašvaldības (septi
ņas republikas pilsētu, 50 
pilsētu, 41 novada un 424 
pagastu vietvaras).

Pašlaik  Latvijā ir 119 paš
valdības – deviņas republikas 
pilsētu un 110 novadu  paš
valdības. Vides aizsardzī

bas un reģionālās attīstības 
ministra Jura Pūces paredzē
tās reformas rezultātā paš
valdību skaits tiktu samazi
nāts no 119 uz 39.

Eksprezidents uzsver, ka 
Pūces novadu reformā kļū
das ir neizbēgamas, bez tām 
neiztikt. Atceroties 2009.
gadā pieņemto reformu, 
Zatlers atzīmē, ka tolaik viņš 
zināja – kļūdas parādīsies 
praksē jeb tad, kad novadi 
tiks apvienoti un «sāks dzī
vot kopā».

Viņaprāt, tas, kas būs 
jādara un kas arī tolaik 
tika darīts, ir pēc pieciem 
gadiem jāpārskata rezultāti 
un jāveic analīze, kas ir un 
kas nav izdevies. «Tie pieci 
gadi pagāja ātri. Tagad ir 
pagājuši vairāk nekā desmit 
gadi un atkal  esam nonā
kuši pie reformas nepiecie
šamības.» Zatlers uzsver, ka 
vienmēr būs  pretinieki un 
vienmēr tā kādam būs sāpī
ga.  «Tomēr vēlreiz uzsvēršu 
– mērķis ir izveidot saimnie
ciski efektīvākas administra
tīvās vienības.»

Runājot par to, vai ekspre
zidents saskata Pūces vir
zītajā reformā kļūdas, 

Pēdējās nedēļās viens no sabiedrības dienaskār-
tības galvenajiem jautājumiem ir mediķu algas, 
medicīnas pakalpojumu pieejamība un situācija 
veselības aprūpē kopumā. 

Ventspils slimnīcai 
apokalipse nedraud

P 
remjers Krišjānis 
Kariņš norādījis, 
ka nozarē nepie
ciešama lielā
ka tēriņu caur

skatāmība un ir jāsaba
lansē atalgojumu līmeņi. 
“Mēs redzam, ka pat starp 
mediķu algām diemžēl ir 
liela nevienlīdzība. Vai tas 
ir pareizi? Nezinu,” nesen 
izteicās premjers. Pēc 
viņa teiktā šogad 87 mil
joni eiro veselības noza
res budžetā tika paredzēti 
algu paaugstināšanai par 
20%, taču, pēc Finanšu 
ministrijas datiem, algas 
visiem mediķiem nav 
palielinājušās minēta
jā apmērā. “Tātad liekam 
naudu iekšā 20% algu pie
augumam, bet ārā neiz
nāk,” teica valdības vadī
tājs. Salīdzinot Veselības 
ministrijas (VM) datus par 
mediķu vidējo algu 2019. 
gadā un aģentūras LETA 
apkopojumu par lielāka
jām algām veselības aprū
pes nozarē, jāsecina, ka 
atalgojuma starpība tie
šām ir dramatiska. 

Saskaņā ar VM datiem 
sertificēta ārsta un zobār
sta zemākā mēnešalga 
2019. gadā ir 1079 eiro, 
bet sertificētas māsas 
un ārsta palīga zemākā 
mēnešalga ir 714 eiro. 
Savukārt vidējā darba 
samaksa ārstiem ambula

torā aprūpē ir  1350 eiro, 
bet māsiņām – 810 eiro. 
Kādu algu konkrēti katrs 
mediķis saņem, ņemot 
vērā arī viņa nostrādātās 
virstundas, aprēķina kon
krētā ārstniecības iestāde. 
Tanī pašā laikā, saskaņā ar 
aģentūras LETA apkopoto 
informāciju, lielākais klī
niskajā universitātes slim
nīcā kādam ārstam mēne
sī izmaksātais atalgojums 
ir aptuveni 11 000 eiro, vēl 
vairāki ārsti šī līmeņa slim
nīcās mēnesī saņemt aptu
veni 9000 eiro. Citās klīnis
kajās universitātes slim
nīcās lielākās ārstu algas 
mēnesī svārstās 3000 – 
4000 eiro robežās. Līdzīgu 
situāciju varot vērot arī 
reģionālajās daudzprofila 
slimnīcās. Vairākums lielā
ko algu saņēmēju papildu 
ārsta darbam valsts sekto
rā saņem atalgojumu arī 
komercsektorā, mēnesī 
vidēji ienākumiem svār
stoties no nepilna tūkstoša 
līdz 3500 eiro. 

Situācija veselības aprū
pē tiešām ir kritiska. Šogad 
Veselības ministrija pirmo 
reizi apkopoja pašu slim
nīcu datus par vakancēm 
un atklājās, ka 26 slimnī
cās trūkst 576 ārstu, 287 
māsu, 303 ārstu palīgu un 
115 māsu palīgu. Turklāt 

A  
udzētāja vēlī
najām saulī
tēm saudzī
gi pieskaras 
ar sastrādā

tu  roku, sala nenokosta
jā dzeltenumā, šķiet,ierau
got savdabīgu sava mūža 
simbolu. 

Genocīda upuru piemi
ņa saistās ar represijām, 
kas Krievijā pret latviešiem 
tika vērstas 1937. un 1938. 
gadā. Toreiz tur bez tie
sas, vienkārši “pēc sarak
stiem” tika nošauti vairāk, 
nekā sešpadsmit tūkstoši 
etnisko latviešu. Benitas 
ģimene ko līdzīgu piedzī
vojusi tepat, savā zemē, 
tikai nedaudz vēlāk: viņas 
un vecāku likteņus naidīgs 

svešas varas saltums noko
dis pašā vasaras plaukumā, 
1941. gada 14. jūnijā. 

MŪS IZMETA
IMPĒRIJAS SĒTMALĀ

“Toreiz dzīvojām tā sau
camajā Reizenbergu namā, 
ko vēlākajos padomju 
gados ventspilnieki pazina 
kā kara komisariāta ēku. 
Naktī ieradās bruņoti ļau
dis, pavēlēja paņemt man
tas un lika ar saiņiem un 
čemodāniem gaidīt uz tre
pēm ielas pusē, kamēr pie
brauks kravas automašīna 
ar tādiem pat nelaimīgiem, 
citviet sagūstītiem ļaudīm, 
lai nezināmai promvešanai 

Ventspils novadam – divas 
“Lielā Jēkaba” balvas!
Šogad jau piecpadsmito reizi tika pasniegta Kurzemes tūrisma gada balva “Lielais Jēkabs”. 
Par to sešās nominācijās sacentās vairāk kā piecdesmit nominanti. Divas balvas ieguva 
Ventspils novada uzņēmēji. Kvalitātes balvu par ilgtspējīgu darbību savā nozarē saņēma 
jātnieku klubs “Demora” no Tārgales pagasta un viesnīca un kempings “Usma SPA hotel&
camping”, savukārt Ances rokdarbnieku kopai “Paukers” tika žūrijas simpātiju balva.

 turpinājums 3. lpp.

Šogad vērtēšanai tika izvirzīti uzņēmēji, kas veiksmīgi dar
bojas un uzņem viesus jau vismaz 10 gadus. Labākās ilgt
spējīgās Kurzemes naktsmītnes, ēdināšanas uzņēmumus, 
aktīvās atpūtas pakalpojumu sniedzējus, amatu meistarus, 
garšas meistarus un kolekcijas vērtēja ekspertu komisijas, 
kuras iepazina, izgaršoja un izdzīvoja uzņēmēju piedāvātos 
pakalpojumus. 

“Lielā Jēkaba” stāsts aizsākās 2004.gadā, un tā mērķis ir 
godināt labākos tūrisma nozares uzņēmējus. Balvas idejas 

autors ir  Kurzemes tūrisma asociācijas valdes priekšsēdē
tājs  Artis Gustovskis.  Apbalvošana ik gadus notiek citā vietā 
Kurzemē – pērn tā bija Kuldīgā, šogad Liepājā. Savukārt nākamā 
gada balvas pasniegšanas svinīgā ceremonija notiks Ventspilī. 

„Lielā Jēkaba” balva ir vērtīga dārgmetāla medaļa, kuru 
veidojis Liepājas mākslinieks Reinis Kuncītis pēc Hercoga 
Jēkaba 1644. gadā Jelgavā kaltā sudraba dāldera līdzības. Šī 
monēta simbolizē hercoga Jēkaba laikus, kas tiek uzskatīti par 
ziedu laikiem Kurzemē.

No Ventspils pilsētas un Ventspils novada nominācijā 
“Kurzemes naktsmītne ar laika rūdījumu” bija izvirzīta vies
nīca un kempings “Usma SPA hotel&camping” un viesnī
ca “Raibie logi”, nominācijā “Ēdināšanas uzņēnumi ar laika 
rūdījumu” Ventspils kafejnīcas “Ostas 23” un “Jūras brīze”, 
nominācijā   “Kurzemes aktīvās atpūtas uzņēmums ar laika 
rūdījumu” – jātnieku klubs “Demora” no Tārgales pagasta, 
nominācijā “Kurzemes kolekcija ar laika rūdījumu” – Aptiekas 
muzejs Ugālē, nominācijā “Kurzemes garšas meistars ar laika 
rūdījumu” – maizes cepēji Juris un Inga Lastovski no Jūrkalnes, 
nominācijā “Kurzemes amata meistars ar laika rūdījumu” – 
Ances rokdarbnieku kopa “Paukers”. 

Benita pirmsskolas vecumā, 
pirms izsūtīšanas.
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Izstāde “Žagatā”
Līdz gada beigām galerijā “Žagata” būs 

apskatāma Ventspils amatiermākslinieku 
darbu izstāde. 

Vēl viena kapsula
Ēkas Ganību ielā 103 pamatos iemūrēta 

vēstījuma kapsula. Ēkā darbosies uzņēmums 
“Ultraplast EU”, ražojot polikarbonāta loksnes.

Bojā iet sieviete
Ugunsgrēkā Tārgales ielas divstāvu dzīvoja

majā mājā gājusi bojā 82 gadus veca sieviete. 
Uzsākts kriminālprocess.

Dedzina drēbes
Kādā atpūtas vietā Kuldīgas ielā neadekvāts 

vīrietis sācis dedzināt virsdrēbes. Iestādes dar
binieki nodzēsuši uguni pirms ugunsdzēsēju 
ierašanās. Dedzinātājs nogādāts psihoneirolo
ģiskajā klīnikā. 

Jāmācās labāk
3. vidusskolā noticis seminārs “Gudrs. 

Talantīgs. Veiksmīgs”. Semināra darba tēmas 
bija: darba laika organizēšana, ieinteresētība, 
entuziasms un radošo spēju attīstīšana, veiksmī
gu mācību rezultātu sasniegšana, talantu attīstī
šana, veiksmīga darbības modeļa izveidošana, 
orientēšanās uz optimismu un dzīves kvalitāti. 

Pirmā izstāde
1. ģimnāzijā atklāta Gundegas Rebhūnas 

pirmā fotoizstāde “Vēro… Sajūti… Piedzīvo”. 
Visas izstādē izstādītās fotogrāfijas uzņem
tas fotogrāfes iemīļotajā pastaigu maršrutā 
– Ostas ielas promenāde, Pils iela, Dienvidu 
mols, pludmale. 

Kebabnīca ciet
Ēstuve “Alanya Kebabs”, nostrādājusi nepil

nu pusotru gadu, ir slēgta. Īpašnieki komentā
rus nesniedz. 

“Dzelmei” jubileja
Ventspils Brīvostas pārvaldes zemessūcējs 

“Dzelme” atzīmējis 40. gadadienu kopš uzbū
vēšanas. Kuģis tapis Astrahaņas kuģubūvētavā 
1979. gadā un Ventspilī nonācis 1994. gadā. 

Kanādas zosis
Vidumupītes pīlēm pievienojušās Kanādas 

zosis. Iespējams, ka putni izbēguši no kāda 
zooloģiskā dārza. 

Spāru svētki
Atzīmēti spāru svētki renovējamajās mājās 

Pils ielā 45 un 47. 

Balsojiet!
Līdz 19. decembrim visi tiek aicināti balsot 

par Rebeku Kohu, kura pretendē uz “Gada bal
vas sportā” populārākā sportista titulu.

Jauns bioveikals
Annas ielā atvērts jauns bioloģisko produk

tu veikals. Tajā daudzi produkti nopērkami bez 
iepakojuma. 

Jauns priekšnieks
Valsts policijas Kurzemes reģiona pārvaldes 

Ventspils iecirknī darbu sācis jauns iecirkņa 
priekšnieks – Ansis Zanders. 

Prozas lasījumi
Rakstnieku mājā jau desmito reizi notikuši 

Kurzemes prozas lasījumi. 

Ķīniešu viesi
Brīvostas pārvaldē ciemojās delegācija no 

Ķīnas. Viņi vēlējās noskaidrot pārrobežu attie
cības ekomercijas jomā. 

Pārbaudīs pilotus
12. decembrī Digitālais centrs sadarbībā ar 

valsts aģentūru “Civilās aviācijas aģentūra” 
dos iespēju nokārtot pārbaudījumus paaug
stināta riska lidojumu veikšanai ar bezpilota 
gaisa kuģiem, sauktiem arī par droniem.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Par riepām, džigitiem 
un “policejisko valsti”
Visi zina, ka padomju Latvijā nevienam ziemas riepu 
nebija. Un pārsvarā visi braucēji sveiki un vese-
li, izņemot tos, kuri kapos. Tā kā par šīm blēņām ar zie-
mas riepām aizmirstiet. Nemākulīgs braucējs arī ar 
izslavētajām “bridžstoune” riepām būs grāvī.
(No komentāra portālā “Delfi”)

• • •

P  
ēdējo dienu aktuālākā ziņa Latvijas mediju telpā, šķiet, 
bijusi par Ceļu satiksmes drošības direkcijas un Ceļu 
policijas pieņemto lēmumu – nekavējoties “izņemt” 
no satiksmes automašīnas, kurām nav atbilstošas rie
pas. Respektīvi, braucēji decembrī pārvietojas ar vasa

ras riepām vai riepām ar neatbilstošu protektora dziļumu. Citiem 
vārdiem, brauc ar “vasarenēm” un, tautas valodā runājot, “lisa
kiem” – pavisam nodilušām un vecām riepām. Kā jau bija sagai
dāms, sociālie tīkli “uzsprāga”. Un kritiķu bultas CSDD un CP vir
zienā bira kā mongoļu karaspēka uzbrukumā Persijas pilsētām. 
Protams, šajā kritikas bultu lietū pazuda arī dažu citu sociālo tīklu 
lietotāju un ziņu portālu komentētāju saprāta balsis: cilvēki mīļie, 
mēs taču runājam ne tikai par CSDD vai CP vēlmi sodīt kādu vai, 
piemēram, pildīt valsts budžeta tukšās kabatas, mēs runājam par 
satiksmes drošību, par citu cilvēku dzīvību (ja jau sava šādam 
braucējam nešķiet nozīmīga). Runājam par to, ka var gadīties 
nākamais dīķis, upe vai pretī braucošs (nedod, dies’) automobilis 
ceļā kādam bravurīgam “māku, māku, protu, protu, riepas man 
netraucē” džigitam. Un atkal mēs medijos diskutēsim par “traģis
ku negadījumu” ar bojāgājušajiem.

Dīvainākais šajā stāstā ir tas, ka pieredzējuši servisu darbinie
ki visi kā viens stāsta par ntajiem gadījumiem, kad servisā iero
das gana pārticis klients ar gana labu un dārgu auto, lai nomainītu 
riepas... Jā, jā, uz divām dienām – tehniskās apskates iziešanai ar 
no kaimiņa, drauga vai kolēģa aizņemtiem “ripuļiem”, bet pēcāk 
brauc atkal, lai atliktu vietā savus gadiem lietotos un līdz beidza
majam nobrauktos priekšmetus, kurus par riepām saukt nudien 
vairs nevar. Un sociālajos tīklos vai ziņu portālu komentāros parā
dās arvien jauni un jauni spriedelējumi par tēmu “kā var pieprasīt 
mainīt riepas, ja visi esam nabagi”, kaut gan mašīnai nauda atra
dusies, bet riepām – nē. Protams, seko arī komentāri “policejiska 

 turpinājums no 1. lpp.

valsts”, “neadekvāti sodi”, “būtu lielos zagļus ķēruši”, “atraduši, 
kam piesieties”, “šī valsts neko citu nevar, jābrauc prom”...

Patiesības labad šeit jāpiebilst, ka CSDD un CP pieņemtais 
lēmums nu nekādā veidā neattiecas uz “valsts budžeta caurumu 
pildīšanu mediķu algām”, “radaru ienākumu samazinājumu kom
pensēs ar šito”... Tā vienkāršā iemesla dēļ, ka sodanaudas tiks 
iekasētas jau pašlaik paredzētajā apjomā – 30 eiro par neatbilsto
šām riepām. Proti, soda naudas palielinātas netiek, jo to nemaz 
CSDD vai CP nevar izdarīt, tur ir nepieciešamas izmaiņas ceļu satik
smes likumā, kamēr tas, ko CSDD un CP var darīt – var droši liegt 
piedalīties satiksmē automobilim, kas neatbilst tehniskajām pra
sībām, tostarp – nav aprīkots ar normālām ziemas riepām ziemas 
apstākļos. Un tieši šāda arī ir lēmuma būtība – aizturēt numura 
zīmes un anulēt tehnisko apskati... Tātad liegt automašīnai dalī
bu ceļu satiksmē, lai neapdraudētu citus braucējus. Taču šis argu
ments, neapšaubāmi, strādā tikai loģiski domājošiem autobraucē
jiem, nevis tiem, kuru intelektuālā kapacitāte atļauj tikai “atlajst 
sajmu” vai uzrakstīt trīs rindiņu komentāru ar 20 gramatiskām kļū
dām par savu spēju kā “padomju laikos” braukt bez visādām tur 
ziemas riepām.

Kāds interneta gudrītis, komentējot ziņu par numura zīmju aiztu
rēšanu un tehniskās apskates anulēšanu, norādīja, ka tikai Latvijā 
var “šādi izrīkoties”, aicinot ņemt piemēru no vārdā nenosauktām 
citām valstīm, kur gan smaidošs ceļu policists iztiekot ar maigu 
brīdinājumu un pirksta pakratīšanu. Tiesa gan, komentāra autors, 
acīmredzot, nav informēts, ka sodu apjoms un to piemērošana, 
piemēram, daudzkārt pieminētajās Vācijā, Francijā, Lielbritānijā un 
teju visās civilizētās Eiropas valstīs ir daudz drakoniskāks nekā pie 
mums. Piemēram, Francijā radara rādījums, uzrādot pārkāpumu 
par 1 km/h, braucējam maksās 45 eiro, apmaksu veicot pirma
jās 60 dienās, bet 180 eiro, ja apmaksa netiks veikta 4 mēnešus. 
Savukārt nepiemērotas riepas Skandināvijas valstīs tiek “novērtē
tas” līdz pat tūkstotim ar tiesību atņemšanu piedevām. Un bez brī
dinājumiem vai pirksta kratīšanas...

P.S. Interesanti, kāpēc tad, ja, piemēram, avārija tiek izraisīta 
nedarbojošos bremžu dēļ, nevienam nerodas jautājums par soda 
bardzību vai tiesību ņemšanu nost, kamēr “lisaki” nav iemesls, lai 
liegtu braukt pa koplietošanas ceļiem?

Aicinot uz drošu braukšanu, patiesi jūsu, 
“Ventspilnieks.lv”

Zatlers atzīmē: «Viena acīmredzama kļūda ir 
Jelgavas un Valmieras liktenis, jo tās ir saim
nieciski spēcīgas pilsētas.»

Pašvaldību reformā konflikts rodas tur, kur 
bagātie negrib dalīties, tā eksprezidents

Zatlera ieskatā, svarīgi arī neaizmirst atse
višķu pilsētu vēsturisko fonu, veidojot terito
riālās reformas plānu. Tomēr eksprezidents 
arī uzsver, ka iedzīvotājiem jāsaprot: «Katram 
novadam, pagastam un pilsētai ir savs ģer

bonis. Tātad vietējo iedzīvotāju identitāte, 
piederības sajūta saglabāsies neatkarīgi no 
reformas.» 

Simona Šjadīte,
BNN

Ventspils pilsētā deklarētie pensionāri 
un personas ar invaliditāti, kā arī bērni 
ar invaliditāti, bāreņi un bez vecāku 
gādības palikuši bērni, tāpat arī bērni no 
trūcīgām un maznodrošinātām ģimenēm 
var sākt saņemt Ziemassvētku pabalstus.

Ventspilnieki var sākt saņemt 
Ziemassvētku pabalstus

T  
rūcīgās un maznodrošinātās ģime
nes ar bērniem pabalstu iepirku
mu kartes veidā 30 eiro apmērā 
par katru nepilngadīgu bērnu varēs 
saņemt līdz 27. decembrim Sociālā 

dienesta kasēs to parastajos darba laikos. 
Iepirkumu karti ir iespējams izmantot pār
tikas produktu un citu sadzīves preču iegā
dei. Savukārt Ventspilī deklarētie pensionā
ri un personas ar invaliditāti, kuru pensijas 
apmērs pirms nodokļu nomaksas (neskai
tot piemaksu pie pensijas) nepārsniedz 365 
eiro, saņems pabalstu 43 eiro vērtībā. To 
iespējams saņemt gan savā bankas kontā, 

gan Sociālā dienes
ta kasēs.

Pens i onā r i em 
un personām ar 
invaliditāti, kuri 
veselības stāvok
ļa dēļ nevar ieras
ties Sociālajā die
nestā, pabalsts tiks 
piegādāts mājās 
no 2.decembra līdz 
30.janvārim.

Tāpat arī ģime
nes, kuras audzina 
bērnus ar invalidi
tāti vai bāreņus un 
bez vecāku gādības palikušus bērnus, pabal
stu 43 eiro vērtībā var saņemt gan kontā, 
gan kasē.

Lai saņemtu Ventspils pilsētas pabalstu 
Ziemassvētkos, nepieciešams rakstīt iesnie

gumu. Iesniegumu pieņemšana Sociālajā 
dienestā turpināsies visu pabalsta izmaksas 
laiku.

Kopumā Ziemassvētku pabalstiem pašval
dība atvēlējusi 316 000 eiro. 
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VENTSPILS NOVADĀ

Uzdarbojas lapsa
Vārves pagasta minizoodārza “Buki” 
saimniekiem pamatīgas nepatikšanas 
sagādājusi lapsa. Tā nokodusi vairāk 
nekā 20 putnus, kā arī izdemolējusi 
zoodārza teritoriju. 

 “Čomiņi” Tārgalē
Piltenes vidusskolas 5.9 klašu skolēni 
viesojās Tārgales pamatskolā, lai kopī
gi noskatītos Liepājas neatkarīgā Goda 
teātra izrādi “Čomiņi”. 

Darbīgie usmenieki
Pārventas bibliotēkā aizvadīts atmiņu 
vakars, kura galvenais saturs – Usma. 

“Kaktusa” izstāde
Usmas tautas namā atklās Ventspils 
fotokluba “Kaktuss” dalībnieku radīto 
izstādi “Ziema”. 

Ziemassvētku pasākums
Popes muiža 21. decembrī Zirgu stallī 
rīko saturīgu Ziemassvētku pasākumu!

Saņem balvas
Pasniegtas Draudzīgā aicinājuma 
fonda “Skolu reitinga2019” bal
vas. Divas no tām saņēmusi Ugāles 
vidusskola. 

Meklē grāmatvežus
Novada pašvaldība meklē galveno grā
matvedi, kā arī viņa vietnieku. 

Meistarklase
12. decembrī tautas namā “Usma” 
notiks suitu meistarklase “Suito Usmā”. 
Izcep arī tu savu burkānrausi!

Tenisa turnīrs
14. decembrī Puzes pamatskolas spor
ta zālē notiks Ventspils novada galda 
tenisa turnīrs. Sacensības notiks pēc 
starptautiskiem galda tenisa noteiku
miem līdz trijiem uzvarētiem setiem. 

Top nams
Vējturu nams vēl top, bet jūrkalnie
ki jau domā, kā to ieskandināt, kā dot 
tam vēja elpu.

Tirdziņš
21. decembrī Popes muižā būs 
Ziemassvētku tirdziņš. Notiks dabai 
draudzīgs mājražotāju tirdziņš, kā 
arī pantiņu skaitīšana un tikšanās ar 
Mežaveci. 

7000. apmeklētājs
Vētru muzejā Jūrkalnē sagaidīts jau sep
tiņtūkstošais apmeklētājs. Pašvaldība 
apsveic muzeja vadītāju Initu Plēsumu. 

virknē specialitāšu ārstu vidējais vecums ir 
55—58 gadi.

"Ventspilnieks.lv" pētīja, kāda ir situāci
ja Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā, un 
šim nolūkam salīdzināja  slimnīcas pēdējo 
trīs gadu pārskatus.

Skaitļi ir bezkaislīgi, tiem nepiemīt emo
cijas un tie visprecīzāk atklāj reālo situāciju. 
No SIA “Ziemeļkurzemes reģionālā slimnī
ca” gada pārskatiem par 2016., 2017. un 
2018. gadu iespējams secināt, ka slimnīca 

Ventspils slimnīcai apokalipse nedraud
stabili attīstas un katru gadu tajā darbu sāk 
arī arvien jauni mediķi. Ļoti lielā mērā tas 
saistīts ar to, ka, saskaņā ar pašas slimnīcas 
informāciju, jaunajiem mediķiem tiek pie
dāvātas apmaksātas tālākizglītības iespējas, 
dzīvesvieta un nepieciešamības gadījumā 
pat tiek segtas pārcelšanās izmaksas.

2016.gadā slimnīcā bija 541 strādājošie, 
no tiem – 118 ārsti (par 6 speciālistiem vai
rāk, kā gadu iepriekš); vidējais medicīnas per
sionāls bija 206 cilvēki (par vienu vairāk kā 
2015.gadā); jaunākais medicīnas personāls 
bija 95 cilvēki (par 12 strādājošajiem mazāk), 

bet pārējais personāls bija 108 
cilvēki. 2017. gadā slimnīcā 
bija 561 strādājošais, no tiem 
133 ārsti (palielinājums par 15 
speciālistiem), vidējais medi
cīnas personāls – 206 cilvēki, 
jaunākais medicīnas personāls 
110 cilvēli (par 15 darbinie
kiem vairāk), pārējais perso
nāls – 108 cilvēki. Arī 2018. 
gads darbinieku piesaistes 
ziņā bijis ar pluss zīmi – pērn 
Ziemeļkurzemes reģionālajā 
slimnīcā strādāja jau 585 cil
vēki. Kā teikts 2018. gada pār
skatā,  “2018.gadā Ventspils 
slimnīcā un Talsu filiālē darbu 
uzsāka 19 ārsti, 26 vidējā 
medicīnas personāla speciālis
ti, 3 jaunākā medicīnas perso

nāla speciālisti un 1 pārējā personāla speciā
lists. Sabiedrība arī noslēgusi jaunus stipendiju 
līgumus ar 6 jaunajiem rezidentiem, piesaistīti 
2 valsts finansēti rezidenti. Sabiedrībai kopu
mā noslēgti līgumi ar 14 valsts finansētiem 
rezidentiem un 15 stipendiātiem.”

Protams, visus šos gadus nemainīgi strādā 
arī četri valdes locekļi.

Augusi arī pozīcija “darba alga”. 2016. 
gadā tā bija 4 793 060 eiro, 2017. gadā 
– 5 319 128  eiro, bet 2018.gadā – 6 857 
428. Ņemot vērā, ka visiem slimnīcas val
des locekļiem kopā minēto gadu laikā biju
si arvien augoša darba algas līkne (ieskai
tot kompensācijas un sociālās apdrošināša
nas iemaksas) – 2016. gadā – 112 190 eiro; 
2017. gadā – 158 015 eiro; 2018.gadā – 170 
374 eiro, tad jādomā, ka attiecīgi augušas 
arī dakteru, māsiņu un sanitāru algas.

Turklāt Ziemeļkurzemes reģionālajā slim
nīcā regulāri tiek iegādāta jauna un moder
na medicīnas tehnika, kas arī var 
stimulēt jauno ārstu vēlmi strā
dāt tieši šajā medicīnas iestādē. 
Piemēram, tikai pagājušajā gadā 
vien  Ventspils slimnīcā Eiropas 
Reģionālās attīstības fonda finan
sētā slimnīcas attīstības projek
ta ietvaros iegādātas medicīnas 
iekārtas un aprīkojums kopumā 
par 2,7 miljoniem eiro, tanī skai
tā jauna magnētiskās rezonan
ses iekārta, rentgendiagnostikas 

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze
- Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.12.2019

Amata pienākumos ierobežotais Ventspils mērs Aivars Lembergs kārtējo reizi pasnie-
dzis savdabīgu dāvanu Latvijas nedraugiem. Šoreiz viņš savā iknedēļas preses kon-
ferecē vainojis Valsts prezidentu Egilu Levitu melos un viltus ziņas izplatīšanā, lai 
gan par “fake news”  “karali”, iespējams,  būtu kronējams pats Lembergs...

Lemberga dāvana 
Latvijas nedraugiem

L  
emberga nepatiku izpelnījies fakts, 
ka Valsts prezidents, lūk, atļāvies 
izsludināt valsts budžetu 2020. 
gadam un paziņojis, ka tas paredz 
algu pieaugumu medicīnas darbi

niekiem, skolotājiem, kultūras darbiniekiem 
un tiesu darbiniekiem. Jo īpaši Lemberga 
kungs uzsvēris pedagogu atalgojumu. “Viņš 
sūta “fake” ziņu, ka algu pieaugums būs 
skolotājiem. Nekāda algu pieauguma peda
gogiem nebūs. Tie ir prezidenta meli adresē
ti Latvijas tautai.  (..) Ministru kabinets 2018. 
gada 15. janvārī izdeva rīkojumu  Nr. 17, un 
šajā grafikā skaidri ierakstīts, kādai jābūt 
zemākai darba algas likmei pedagogiem. 
Mums šogad ir 2019. gads, un no 1.septem
bra ir 750 eiro. Pēc šī rīkojuma no 2020.gada  
1. septembra jābūt pielikumam 790 eiro, arī 
uz 2020. gada 1. septembri paliek 750 eiro.” 
Tālāk Lemberga kungs stāsta, ka skolotājiem 
algu pielikums būs nulle. 

Paraudzīsimies, kas teikts Māra Kučinska 
valdības izdotajā MK rīkojumā. “Atbalstīt indi
katīvo pedagogu darba samaksas pieaugu
ma grafiku laikposmam no 2018. gada 1. 
septembra līdz 2022. gada 31. decembrim, 
ievērojot, ka grafiks īstenojams atbilstoši šajā 
rīkojumā minētajiem pasākumiem, un ņemot 
vērā valsts ekonomisko situāciju attiecīgajā 
gadā.” Tātad vēl zaļzemnieka Māra Kučinska 
valdība noteica, ka  par reālu algu palielināša
nu katru gadu valdība lems atsevišķi un algas 
palielināsies, izpildoties noteiktiem faktoriem 
– jābūt valsts ekonomikas izaugsmei, skolu 
tīklu sakārtošanai un izglītības procesa uzla
bošanai. Šīs “sīkās” nianses Lemberga kungs 
nepieminēja. Tāpat viņš noklusēja, ka 2020. 
gada budžetā Izglītības un zinātnes ministrijas 
prioritārajiem pasākumiem papildus piešķir

tais finansējums – 30,99 miljoni eiro, ir lielā
kais pēdējo gadu laikā. 23 miljoni eiro no šīs 
summas paredzēti pedagogu darba samaksas 
pieauguma grafika izpildei 2019./2020.mācī
bu gadā un turpmāk, nodrošinot pedagogu 
zemākās mēneša darba algas likmi 750 eiro 
par slodzi. Savukārt zinātnei papildus piešķirti 
7,3 miljoni eiro.

Lai no 2020.gada 1.septembra pedagogu 
algas celtu līdz 790 eiro, nepieciešami vēl 
9 miljoni eiro. Pagaidām valdība un Latvijas 
Izglītības un zinātnes darbinieku arodbiedrība 
vienojušies par kompromisu un pie jautāju
ma par grafika tālāko izpildi atkal atgriezīsies 
2020. gada martā. Līdz ar to kategoriskais 
apgalvojums “nekāda algu pieauguma peda
gogiem nebūs”, vismaz pagaidām neatbilst 
patiesībai.

Drīzāk šāda retorikas liek domāt par iespē
jamu vēlmi sakūdīt skolotājus protestiem, jo 
parakstu vākšana referenduma ierosināšanai 
par Saeimas atsaukšanu ir noplakusi, un šīs 
Saeimas “caurkritējiem” Zaļo un Zemnieku 
Savienībai, kā arī mūžīgajiem opozicionā
riem “Saskaņai”, tā varētu būt iespēja tikt 
pie varas. Ne velti “Saskaņas” valde uzdevusi 
teritoriālajām organizācijām un partijas bied
riem aktīvi iesaistīties kampaņā par Saeimas 
atsaukšanas referenduma ierosināšanu. Kā 
“Saskaņas”, tā Lemberga kunga argumenti ir 
praktiski identiski. 

Tāpat Lembergs asi kritizēja arī Valsts pre
zidenta teikto, ka   2020. gada budžetā ir 
vērojamas tendences, kas paredz mazināt 
nevienlīdzību un nodrošināt lielāku solida
ritāti. Taču ir zināms, ka nākamgad papil
du finansējums 228,7 miljonu eiro apmē
rā novirzīts sociālajai jomai, un viens no 
pasākumiem ir valsts sociālā nodrošinājuma 

pabalsta palielinājums personām ar inva
liditāti.  Tāpat no nākamā gada būs lielāka 
minimālā vecuma pensija, pieaugs zemākās 
algas, līdz 300 eiro palielināts maksimālais 
diferencētais neapliekamais minimums.  Arī 
to Lembergs nepateica.

Toties viņš vairākkārt atkārtoja, ka Valsts 
prezidenta atalgojums pieaudzis par 440 eiro 
mēnesī, bet Ministru prezidentam – par 249 
eiro. Likumā noteikts, ka Valsts prezidenta 
alga mēnesī nedrīkst pārsniegt 5960 eiro, bet 
Ministru prezidenta alga būs 4814 eiro.

Aivars Lembergs lieliski māk skaitīt naudu 
valsts augstāko amatpertsonu kabatās. 
Paskatīsimies, cik mēnesī no Ventspils pilsē
tas līdzekļiem pelna viņš pats. Ventspils pil
sētas domē Lembergs pērn nopelnījis 20 067 
eiro un 37 centus, bet biedrībā “Ventspils 
attīstības aģentūra” saņēmis 93 289 eiro 
un 29 centus. Tā kā VAA ieņēmumu lauvas 
tiesu nodrošina Ventspils pilsētas dome, SIA 
“Kurzemes filharmonija”, SIA “Olimpiskais 
centrs “Ventspils””, Ventspils Augstskola, 
Ventspils Tehnikums un Ventspils Brīvostas 
pārvalde, šī nauda nākusi no pašvaldības un 
tās kapitālsabiedrību kabatām. Kā šopavasar 
skaidroja pats Lembergs, “Ventspils attīstī
bas aģentūra”  nodarbojas ar pilsētas popu
larizēšanu, palīdzot biedriem ar mārketingu. 
«Nu, un es tur, protams, atbilstoši dalībnieku 
lēmumam, saņemu algu,» saka Lembergs. 
“Vadot un konsultējot” viņš pērn nopelnījis 
113 456,37 eiro vai 9454 eiro mēnesī – teju 
divreiz vairāk kā premjerministrs un ievēroja
mi vairāk kā Latvijas Valsts prezidents. Turklāt 
šajā summā nav ierēķināti tie 44 301 eiro, 
ko viņš saņēma kā Ventspils Brīvostas val
des priekšsēdētājs… Starp citu, arī Ventspils 
pilsētas domes izpilddirektors Aldis Ābele 
pērn mēnesī pelnījis tikai nedaudz mazāk, 
kā šogad pelnīs Ministru prezidents – 4655 
eiro. Vai tiešām tas nozīmē, ka minētajiem 
kungiem atbildības nasta ir daudz smagāka 
kā valsts augstākajām amatpersonām? 

iekārta, ultrasonogrāfijas un mamogrāfijas 
iekārtas u.c.  

Tāpat jāatzīmē, ka arī Ziemeļkurzemes 
reģionālās slimnīcas akcionāri – Ventspils 
pilsētas, Talsu, Dundagas, Rojas un Mērsraga 
novada pašvaldības slimnīcas veselības 
aprūpes pieejamības nodrošināšanai ik 
gadus piešķir lielāku vai mazāku finansēju
mu. Neapšaubāms līderis te ir Ventspils pil
sētas dome, kura ar 87,96% ir lielākā slim
nīcas akcionāre.  

Tas viss liecina, ka Aivara Lemberga zīmē
tā apokaliptiskā aina “slimnīca ir, palātas 
ir, slimnieki ir, bet mediķu nav” vismaz 
Ventspils slimnīcai nedraud. 
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Kaimiņš cietis ugunsgrēkā
Svētdienas vakarā dzīvokļa ugunsgrē

kā Rīgas centrā cietis Saeimas deputāts 
Artuss Kaimiņš, kurš guvis 10% ķermeņa 
apdegumu. 

Kazāks reālākais kandidāts
Visticamāk Latvijas Bankas jaunā 

vadītāja amatam virzīs pašreizējo ban
kas padomes locekli Mārtiņu Kazāku. 
Koalīcijas partijas vairākkārt uzsvēra, ka ir 
nepieciešams kopīgi vienoties par vieno
tu kandidātu centrālās bankas preziden
ta amatam, lai nepieļautu situāciju, ka 
augstā amata ievēlēšanā izšķirošas būtu 
opozīcijas politiķu balsis.

Teju 27 000 nav iesnieguši 
deklarācijas

Gada ienākumu deklarācija par 2018.
gadu aizvien nav iesnieguši 27 655 iedzī
votāji, kuriem tās ir jāiesniedz obligāti, 
liecina Valsts ieņēmumu dienesta dati. 
Tās ir personas, kurām valsts budžetā 
jāiemaksā nodokļa starpība, kas radusies 
diferencētā neapliekamā minimuma vai 
nodokļa progresīvās likmes piemēroša
nas rezultātā. Iesniedzot deklarāciju līdz 
šī gada beigām, sankcijas netiks piemē
rotas, taču nākamgad tolerances periods 
vairs netiks piemērots un sekos piedzi
ņas process.

Uz LIAA direktora amatu 
7 pretendenti

Konkursa otrajā kārtā par Latvijas 
Investīciju un attīstību aģentūras direk
tora amatu sacentīsies septiņi no 13 pre
tendentiem, kuri bija pieteikušies kon
kursā uz šo amatu. Pirmās intervijas šīs 
kārtas ietvaros ir jau notikušas. Konkursa 
trešajā kārtā pretendenti tiks vērtēti, 
analizējot viņu vadības kompetences.

Kanālā LNT ziņas būs tikai 
agri no rīta un naktī

Pagaidām televīzijas kanālā LNT ziņu 
raidījumi tiks raidīti tikai agri no rīta un 
naktī. Kamēr tiks pieņemts lēmums par 
jaunu apraides atļauju izsniegšanu, “All 
Media Baltics” nodrošinās prasības par 
noteiktu ziņu apjomu kanālā LNT. No 
pirmdienas – 2. decembra, kanālā LNT 
tiek rādītas TV3 ziņu dienesta veidotās 
ziņas.

Traģiska avārija 
Madonas novadā

Madonas novadā pirmdienas rītā 
kādā dīķī iebraukušā automašīnā atras
ti četri noslīkuši cilvēki. Automašīna bija 
nobraukusi no ceļa, apgāzusies uz jumta, 
ieslīdējusi dīķī un ielūzusi ledū.  Pirms 
VUGD ierašanās no automašīnas saviem 
spēkiem izkļuva divi cilvēki.

Botāniskais dārzs pārtaps 
par Ziemas Gaismas dārzu

Latvijas Universitātes Botāniskajā 
dārzā no 6. decembra līdz 5. janvārim 
tiks atvērts Ziemas Gaismas dārzs, kuru 
veidojuši 20 Latvijas gaismu mākslinie
ki. Biļetes iespējams iegādāties “Biļešu 
Servisa” kasēs un interneta veikalā, kā 
arī pie ieejas Ziemas Gaismas dārzā. 
Bērniem līdz 6 gadu vecumam – ieeja 
bez maksas.

Liela apmēra naudas atmazgāšanas lietu – “Olainfarm” – neizmeklēšana,  “Dinaz”  
un “Dīlers” vilcināšana, iespējams, notiek Valsts ieņēmumu dienesta Nodokļu un 
muitas pārvaldes priekšnieka Kaspara Podiņa vadībā. Tomēr viņš izvirzīts ģenerāļa 
dienesta pakāpes saņemšanai.

Vai tiešām VID kāds apzināti vilcina 
liela mēroga lietu izmeklēšanu?

SMAGĀS LIETAS IZGAISMO LIETU 
NOVILCINĀŠANU

Podiņa vadītās lietas netiek atrisinātas 
līdz galam, respektīvi, no lielām lietām tās 
kļūst neperspektīvas un kriminālvajāšanai 
tiek nodota tikai daļa no tās. Uz šo apgal
vojumu VID sabiedrisko attiecību speciālists 
Andrejs Vaivars sarunā ar BNN norāda, ka 
«tās gan ir muļķības».  Taču BNN neatrada 
nevienu VID preses relīzi par to, ka lietas, par 
kurām iepriekš presē skaļi vēstīts, tiktu nosū
tītas prokuratūrai un vainīgie saukti pie atbil
dības – vien par atsevišķām epizodēm.

Pēc Valērija Maligina nāves radās aiz
domas par fiktīviem darījumiem uzņēmu
mā  “Olainfarm”, tāpēc Maligina meitas aiz
bildne   Signe BaldereSildedze uzrakstīja 
iesniegumu VID Nodokļu un muitas pārval
dei, lai tā izmeklē aizdomīgos darījumus. 
Pārvaldes vadītājs Kaspars Podiņš  kompe
tentām struktūrvienībām uzdeva informāciju 
pārbaudīt un sameklēt papildu pierādījumus.

Tika savākts apjomīgs materiāls un lieta 
tika virzīta izmeklēšanai un uzticēta vecāka
jai izmeklētājai.

Tā kā aizdomas bija par fiktīviem mārke
tinga pakalpojumu līgumiem, tika ierosināta 
krimināllieta, lai no Kipras  tiesiskās palīdzī
bas lūgumu ietvaros  varētu pieprasīt infor
māciju un liecības par iepriekš minētiem fik
tīviem darījumiem. Proti, ja netiek ierosinā
ta krimināllieta, izmeklētāja  iegūtajai infor
mācijai    nav  pierādījuma spēka, bet ārval
stu kompetentas tiesībaizsardzības iestādes 
atbalstu informācijas iegūšanā  no ārzemju 
firmām nesniedz.

Dažas dienas pēc kriminālprocesa ierosi
nāšanas  “Olainfarm” valdes loceklis Mārtiņš 
Krieķis asi reaģēja uz procesa ierosināšanu 
un aiznesa Korupcijas novēršanas un apka
rošanas birojam un citām valsts iestādēm 
iesniegumu, ka lietas izmeklētāja safabricē
jusi materiālus “Olainfarm” lietā.

Taču neviens neveic izmeklēšanu par to, 
kā Krieķim tas, ka lieta uzsākta, varētu būt 
tapis zināms, jo tā nav bijusi publiski pieeja
ma informācija. Ir aizdomas, ka to nopludi
nājušas Podiņam pietuvinātas amatpersonas.

Kaut arī VID Nodokļu un muitas pārvaldes 
amatpersonas jau bija ieguvušas ievērojamu 
pierādījumu materiālu, Podiņa vadībā lieta 
tika izņemta no izmeklētājas lietvedības. Tad 
tā no VID nonāca Valsts policijas Ekonomisko 
noziegumu apkarošanas pārvaldē, par spīti 
tam, ka lietu ierosināja par noziedzīgi iegūtu 
līdzekļu legalizāciju. Tomēr lietas par atmaz
gātu naudu, kas iegūta tieši no krāpšanās ar 
nodokļiem lielā apmērā, ir VID atbildība un šī 
brīža prioritāte.

POLIJĀ JAU IR APSŪDZĪBAS, 
BET LATVIJĀ LIETA NOVIRZĪTA 
NEPIEREDZĒJUŠĀKIEM 
IZMEKLĒTĀJIEM

Bijusī  “Olainfarm”  lietas izmeklētāja, kas 
strādājusi ar tādām skandalozām krimināllie
tām kā “Dinaz” un “Dīlers”, bija novedusi tās 
tiktāl, ka tās jau bija gatavas nodošanai pro
kuratūrā. VID preses relīzēs šīs lietas izman
toja, lai lepotos ar savu darbu – izmeklēšanas 
rezultātā tika konfiscētas un valsts budžetā 
ieskaitītas iespaidīgas naudas summas.

BNN avoti Organizētās noziedzības un 
citu nozaru specializētajā prokuratūrā vēsta, 
ka “Dīlers” lieta ar lēmuma par kriminālpro
cesa nodošanu kriminālvajāšanas uzsākša
nai projektu pie uzraugošā prokurora faktiski 

stāvēja skapī no pagājušā gada vasaras. Taču 
tagad, kad, visticamāk, ar Podiņa ziņojumu, 
izmeklētāja ir «paaugstināta amatā», līdz ar 
to noņemta no “Dinaz” un “Dīlers” lietu vir
zīšanas, kā arī no “Olainfarm” lietas, tās netiks 
virzītas tuvākajā laikā un pilnā apjomā.

Zināms, ka pazemināšana amatā VID struk
tūrās tiek asociēta ar darbinieka likumpār
kāpumiem. Tomēr, ja ir vēlme atbrīvoties 
no neērta darbinieka kādā struktūrvienībā, 
centīga cilvēka paaugstināšana amatā ļauj 
noņemt viņu no nozīmīgas lietas un būtī
bā nedod pamatu attiecīgajam darbiniekam 
sūdzēties.

Turklāt milzīgā apmēra lietas novirzītas 
uz reģionu, kur izmeklētājiem nav piere
dzes šāda apjoma un nozīmīguma lietās. 
Aizbildinājums – tur mazāka noslogotība.

Pastāv l iela iespēja, 
ka “Dinaz” un “Dīlers” lietas līdz prokuratūrai 
nemaz nenonāks.

BNN zināms, ka ar  “Dinaz”  lietu  saistīta
jām amatpersonām Polijā ir jau uzrādītas 
apsūdzības. Taču pašlaik  augstāk stāvošas 
personas Latvijā  varētu gribēt  nosūtīt  tikai 
daļu no lietas. Proti, uzlikt sodu tikai par daļu 
nodarītā, pārējo izmeklējot «vēlāk».

Tāpat maigākā lietas atrisinājumā, iespē
jams,  varētu būt ieinteresētas  citas augstāk 
stāvošas amatpersonas Latvijā, kuras  dabū
jušas naudu “Dinaz” lietā, tāpēc gribējušas to 
«atrisināt».

NESNIEGTĀ ATSKAITE
Brīdī, kad Ieva Jaunzeme sāka vadīt VID, 

viņa  ar rezolūciju  uzdeva Podiņam sniegt 
atskaiti par paveikto nodokļu un muitas kri
mināllietās desmit gadu griezumā, lai varētu 
prasīt sniegt paskaidrojumus par apstākļiem, 
kuru dēļ skaļas realizācijas no perspektīvām 
kļuvušas par «tumšām», liecina BNN rīcībā 
esošā informācija.

Tomēr atskaite tā arī nav sniegta,  jo 
Jaunzemei augstāk stāvošas amatpersonas 
devušas mājienu «piebremzēt» ar paskaidro
jumu un informācijas prasīšanu no Podiņa.

Proti, pastāvēja liela iespēja, ka atskaitē 
parādītos, ka visas lielās lietas, kas nonākušas 
Podiņa pārraudzībā, «pēkšņi» kļuvušas par 
neperspektīvām.

Finanšu minis
trijā, kuras tiešā 
pakļautībā atro
das VID, par Jāņa 
Reira padomnie
ku nodokļu, mui
tas un ēnu ekono
mikas apkarošanas 
jomā strādā bēdīgi 
slavenais, ar tiesu 
darbiem no VID 
aizgājušais Kaspars 
Čerņeckis, kuram, 
pēc BNN rīcībā 
esošajām ziņām, 
ir siltas attiecī
bas ar Podiņu 
un viņa vietnie
ci.  Var jau būt, ka 
sagadīšanās, bet, 
kad Čerņeckis sācis 
stādāt ministrijā, 
atskaites nepiecie
šamība vairs nav 
bijusi aktuāla, un 
tā nav sniegta.

Sarunā ar BNN 

VID sabiedrisko attiecību speciālists Andrejs 
Vaivars gan pauda, ka diez vai Podiņam kāds 
būtu licis rakstīt šādu atskaiti.

Kā zināms, VID ir Finanšu ministrijas pār
raudzībā. Tādēļ Čerņeckis, lai gan oficiāli VID 
vairs nestrādā, dod dienestam neoficiālus 
rīkojumus, kā strādāt, liecina BNN avoti.

SAFABRICĒTIE PANĀKUMI 
KONTRABANDAS LIETĀS

BNN pieejamā informācija liecina, ka 
izmeklēto lietu statistika, ko Podiņš uzrādī
jis, nav nemaz tik bēdīga, jo tā tiek nodroši
nāta ar kontrabandas lietām. Tomēr naudas 
atmazgāšanas lietās rezultātu nav.

Pastāv aizdomas par lietu novilcināšanu, 
kā arī jau iepriekš publiskajā telpā izskanēju
si informācija, ka darbinieki, kuri strādā tiešā 
Podiņa pakļautībā, neuzskata viņu par priekš
zīmīgu vadītāju un autoritāti.

Lai gan Vaivars noliedz, ka VID darbinieki 
būtu rakstījuši kādu iesniegumu pret Podiņu, 
BNN rīcībā esošā informācija liecina par pre
tējo – šādi iesniegumi ir bijuši pat vairāki un 
tajos rakstītais ir gana satraucošs.

VID ģenerāldirektorei adresētajā vēstulē 
Podiņam pārmet politisko pasūtījumu pildīša
nu, izrēķināšanos, dubultus standartus, faktu 
sagrozīšanu un angažētību,  kā arī ilgstošu 
negodprātīgu amatpersonu piesegšanu un 
pat virzīšanu vadošos amatos.

Turklāt daudzi Podiņa pakļautībā esošie 
darbinieki, kā liecina BNN avoti, maina darbu 
uz līdzīgiem amatiem citās iestādēs vai pri
vātās struktūrās, kur viņi saņem līdzīgu atal
gojumu, taču nestrādā vairs Podiņa vadī
bā.  Varētu teikt, ka pēdējo divu gadu laikā 
kompetenti darbinieki masveidā pamet šo 
struktūrvienību.

Pēc Vaivara vārdiem, Podiņš pelnījis ģene
rāļa dienesta pakāpi, jo viņam ir «milzīgs per
soniskais ieguldījums šajā darbā un godprā
tīga attieksme pret amata pienākumiem».

Taču šāda mēroga aizdomas – gan par 
lietu novilcināšanu, gan kontrabandas pie
segšanu, gan politisku pasūtījumu pildīšanu 
– neliecina par nevainojamu reputāciju un 
labas pārvaldības principiem.  Kā arī loģisks 
ir jautājums: vai ģenerāļa pakāpi ir pelnījis 
cilvēks, kurš, iespējams, pieļauj šādu kadru 
mainību un pats ir radījis situāciju, ka lietas 
tiek novilcinātas, jo nav kompetentu izmek
lētāju, kas tās novirzītu? 

BNN

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī 
kopumā samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils 

pašvaldībai – 119 904,15 eiro. 2018. gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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Ventspilnieki nominēti 
"Latvijas Gada balvai sportā" 

Nominācijā "Labākā sportiste" nomi
nēta Ventspils olimpiskās vienības spor
tiste  Rebeka Koha, šajā nominācijā vēl 
nominētas pludmales volejbolistes Tīna 
Graudiņa un Anastasija Kravčenoka, kā arī 
tenisistes Jeļena Ostapenko un Anastasija 
Sevastova. Nominācijā "Labākais trene
ris" izvirzīti Eduards Andruškēvičs, Sandis 
Prūsis, Dainis Dukurs, Bobs Hārtlijs un 
Genādijs Samoilovs. Bijušais basket
bola kluba “Ventspils” spēlētājs  Jānis 
Strēlnieks  nominēts balvai "Par cīņas 
gribu (paraugs sportā)", vēl šajā nomi
nācija izvirzīti Kaspars Stupelis un 
Mārtiņš Pļaviņš.

Koha pretendē uz gada 
populārākā sportista titulu

Rebeka Koha ir viena no 12 pretenden
tiem uz Latvijas gada populārākā sportis
ta balvu, ko pasniegs, balstoties uz līdz
jutēju balsojuma rezultātiem. Uz popu
lārākā sportista titulu pretendē arī Mairis 
Briedis, Jānis Baumanis, Martins Dukurs, 
Tīna Graudiņa, Pauls Jonass, Anastasija 
Kravčenoka, Dainis Krištopāns, Oskars 
Ķibermanis, Jeļena Ostapenko, Anastasija 
Sevastova un Kaspars Stupelis. Balsot 
var līdz 19. decembrim, bet balsojuma 
pirmā kārta portālā ww.lsm.lv noslēgsies 
18.decembrī plkst. 23.59. Tālāk uz balvu 
pretendēs trīs liekāko balsu skaitu guvu
šie sportisti. Balvas ieguvējs kļūs zināms 
"Gada balvas sportā" pasniegšanas cere
monijas  tiešraidē LTV1 un replay.lv  19.
decembrī. 

Ventspils frisbija komanda 
sāk jauno sezonu

1.decembrī Ogrē notika jaunās 
2019./2020. sezonas Latvijas Frisbija 
līgas spēles. Šogad sacensībās startē 
deviņas vīriešu komandas – Salaspils 
„Wild Things”, Rīgas „Hardcore 
Ultimate”, “Ogre”, Rīgas, Ultimate 
Decision, „Salaspils Jr”, Inčukalna 
„WildCats”, “Valmiera” „Valmiera2”  un 
„Ventspils Frisbija klubs”. Ventspilnieki 
pirmajā posmā aizvadīja divas spēles, 
izcīnot uzvaru pret Valmieras komandu 
ar rezultātu 12:8 un piedzīvojot zaudēju
mu pret Salaspils „Wild Things” ar rezul
tātu 11:13.

Dāvidam Solovjovam 
zelta medaļa kikboksā

“Ventspils Kikboksa Leģions” audzēk
nis Dāvids Solovjovs (treneris Sergejs 
Deņisovs) Starptautiskajai kikboksa die
nai veltītajās sacensībās, kuras aizva
dītās nedēļas nogalē notika LNK Boksa 
zālē Elektrum Olimpiskajā centrā Rīgā,  
cīnījās "kick light" disciplīnā svara kate
gorijā līdz 75 kg, pieaugušo grupā un 
aizvadīja divas cīņas. Pirmajā viņš guva 
pārliecinošu uzvaru, savukārt otrajā cīņā 
pēc tiesnešu lēmuma – neizšķirts.

Uldis Jaunsproģis kļūst 
par divkārtējo čempionu

 “Walters” kausa izcīņas 4.posma lie
tišķajā šaušanā PPC48 un  PPC60 vingri
nājumos panākumus guva sporta skolas 
“Spars” šaušanas nodaļas treneris un 
šaušanas instruktors Uldis Jaunsproģis, 
kurš uzvarēja abos vingrinājumos gan 
šajā posmā, gan sezonas kopvērtējumā.  
Jaunsproģis par absolūto uzvarētāju kļu
vis jau otro gadu pēc kārtas.

Latvijas novadu kausa 
izcīņa peldēšanā

6. un 7. decembrī Ventspils Ūdens pie
dzīvojumu parka peldbaseinā pulcēsies 
Latvijas četru novadu labākie peldētāji, 
lai sacenstos par novadu ceļojošo kausu.

SPORTA ĪSZIŅAS

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SVĒTDIEN – 2019. gada 8. decembrī

plkst. 15.45

U11 komandu spēle

HK Venta 2002 – MHK Rīga 11

plkst. 17.30

U15 komandu spēle

HK Venta 2002 – Mārupes HS

Pēc tam, kad japāņu zinātnieks Masaru 
Emoto atklāja – ūdenim piemīt spēja 
pārrakstīt informāciju, ūdens spējai 
dziedināt noticēja liels skaits cilvēku visā 
pasaulē. Vismaz dažu ūdens noslēpumu 
plīvuru mēģināsim pacelt arī mēs.

Brīvdienas un nedēļas sākumā vēl gaidāms samērā silts laiks, taču jau nedēļas 
otrajā pusē gaidāmi mīnusi un arī sniegs, sola "Gismeteo" laika prognoze.

Dzīvais ūdens, 
tā pagatavošana un izmantošana

Gaidāms gan lietus, gan sniegs

 Sestdien un svētdien gaisa temperatū
ra iesils līdz +8 un + 5 grādiem, gaidāms 
arī lietus. Arī pirmdien mums sola + 6 grā
dus un lietu. Taču, sākot no otrdienas, ter
mometra stabiņš slīdēs arvien zemāk un 
snigs. Otrdien solās būt +2 grādi, trešdien 
+1, ceturtdien un piektdien jau gaidāmi 0 

grādi, bet nākamās nedēļas brīvdienās, kā 
jau ziemā klājas, gaisa temperatūra noslī
dēs līdz – 3 grādu atzīmei.

Šīs nedēļas izskaņā naktīs sinoptiķi 
sola +5 un+ 4 grādus, pirmdien un otr
dien +2,+1, bet pārējā nedēļas daļā  4 
grādus. 

V 
idēji cilvēka ķermenis sastāv 
no 70 % ūdens, citiem vārdiem 
sakot, visu dzīvi mēs galvenokārt 
eksistējam kā ūdens. Kā cilvē
kiem dzīvot veselīgi un laimīgi? 

Atbilde ir vienkārša – ar pozitīvām domām 
un enerģētiku attīrot ūdeni, kas veido 70 % 
no mūsu ķermeņa.

Masaru Emoto pierādīja, ka dabā ūdens 
molekulas kārtojas simetriskā rakstā, kas 
atgādina sniegpārsliņas. Negatīvas emocijas, 
griezīgi trokšņi, ķīmiskas vielas šo ornamentu 
izjauc un pārvērš haosā. Par enerģētiski pie
sārņotu uzskata arī krāna ūdeni, jo tas, plūs
tot cauri ūdensvada caurulēm, savāc apkārt
nes negatīvo informāciju un enerģiju.

Uzskata, ka jebkurš ūdens satur informāci
ju, jo tas apveltīts ar atmiņu. Tieši tāpēc kopš 
seniem laikiem tautas dziedniecībā pastāv 
metodes, kā ar speciāli ieprogrammētu ūdeni 
likt organismam atveseļoties. Pamatdoma ir 
vienkārša – katra pilīte satur un nodod citām 
ūdens molekulām informāciju, ko dziednieks 
vai paši esam ūdenī ielikuši.

DZĪVAIS UN MIRUŠAIS ŪDENS
Arvien vairāk pētnieku atzīst, ka dažādu 

tautu pasakās stāstītajā par  dzīvo un mirušo 
ūdeni ir savs racionālais grauds. 

Tautā par dzīvo ūdeni sauc arī to, ko 
smeļam no akas vai no avota. Savukārt 
Vidusāzijā valda pārliecība, ka dzīvs ir vienīgi 
tekošs ūdens. Divas stundas pastāvējis trau
kā, tas jau pārvēršas par nedzīvu. Lai ūdeni 
atkal padarītu dzīvu, to no diezgan liela aug
stuma desmit reizes pārlej no viena trau
ka otrā.

Bioenerģētiķi stāsta, ka dzīvo ūdeni var 
izmantot, lai izvairītos no depresijas, paaug

stinātu darba spējas un uzlabotu imunitāti. 
Glāzi šāda ūdens ieteicams dzert no rītiem 
tukšā dūšā. Dzīvais ūdens paātrina dzīvī
bas procesus, nedzīvais — attīra, stabilizē 
un konservē, nomierina nervus, palēnina 
audzēju augšanu, mazina iekaisuma proce
sus organismā.

Visvienkāršākais veids dzīvā ūdens paga
tavošanai ir ievietot ūdens trauku saldētavā 
un pēc tam to izkausēt. Vēl var ieliet ūdeni 
glāzē, aptvert to ar plaukstām un lūgt ūde

nim domās vai vārdos visu, ko vēlaties  
izdziedināties no kādas kaites, uzlabot vese
lību, pašsajūtu utt. 

Savukārt mirušais ūdens kalpo brūču 
dziedēšanai, pusglāze šāda ūdens palīdzēs 
asinsspiediena pazemināšanai, pret galvas 
sāpēm un pret bezmiegu. Mirušo ūdeni lieto 
arī dažādu priekšmetu un produktu dezinfi
cēšanai. Mirušo vai nedzīvo ūdeni dziednieki 
izmanto ārstēšanai, īpaši – kā palīgu jaunvei
dojumu gadījumā.

SUDRABA ŪDENS
Labi zināma ūdens uzlabošanas metode 

ir ar sudraba palīdzību. Ne velti mūsu senči 
ūdeni uzglabāja sudraba traukos, bet mūs
dienās sudraba ūdens pagatavošanai ūdenī 
var ievietot sudraba karotīti vai arī pirmās 
brīvvalsts pieclatnieku – sudraba Mildu.

Kāpēc šāds ūdens ir veselīgs? Sudraba 
joni izdalās ūdenī, tādējādi to dezinficējot, 
kā arī iznīcinot mikrobus un baktērijas. Ar 
sudraba joniem piesātinātu ūdeni var iegā
dāties arī tirdzniecībā. Tiesa, šajā gadījumā 
joni tiek pievienoti mākslīgi. Šādu sudraba 
ūdeni ieteicams lietot īslaicīgi, jo sudrabs lie
lākā koncentrācijā spēj iznīcināt resnās zar
nas mikrofloru. Taču ar sudraba monētu vai 
karotīti uzlabots ūdens lietojams droši un bez 
laika ierobežojumiem.

Vēl ūdeni var uzlabot ar kvarca vai silīci
ja palīdzību. Neliels krama gabaliņš ūdens 
uzglabājamā traukā to noteikti padarīs ener
ģētiski vērtīgāku. 
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nogādātu dzelzceļa stacijā,” Benita atceras, ka nomiedzī vis
pirms raudājusi par nelaika modināšanu un tikai uz ielas pēc 
vecāku uzvedības aptvērusi, ka notiek daudz lielāka nelaime. 

“Kopā ar mammu Lidiju, vienkāršu krājaizdevu sabiedrības 
kalpotāju, kā “tautas ienaidnieka” atvase tiku aizvesta un 
izmesta padomju impērijas sētmalē  Sibīrijā, Krasnojarskas 
apgabala “ģerevņā” Barhatovā. Un kā deviņgadīgs bērns 
faktiski viena atstāta varbūtējai izdzīvošanai. Nedaudz vēlāk 
uzzinājām, ka pirms tam no mums nošķirtais tēvs Augusts 
Bērziņš tikai gadu bija izturējis aiz dzeloņdrātīm  “Vjatlagā” 
un uz mūžu palicis turienes masu kapos. Bet  māte no pir
mās izsūtījuma vietas Krasnojarskas apgabalā vergu darbam 
tika aizdzīta vēl tūkstoti kilometru tālāk – uz buhtu Sovetskaja 
Gavaņ pie PSRS austrumu robežas,” Benita atceras, ka  no 
sala un bada viņu savu iespēju robežās glābusi  mātes māsa, 
arī no Ventspils izsūtīta sieviete, bet reizēm par palīdzēšanu 
kādā darbā kartupeļu mizas vai miltu sauju ēšanai atstājusi 
viena žēlsirdīga krievu “babuška”.   

BEZ SAULAINUMA BĒRNĪBAS ATMIŅĀS 
1946. gadā viņai, mazai un vājiņai padsmitgadniecei, utu 

un blakšu noēstām rokām un muguru, vienā no Latvijas 
bērnu, bāreņu un pusbāreņu reevakuācijai paredzētajiem 
vilcieniem ļauts atgriezties dzimtenē. Līgo vakaru meitene 
sagaidījusi pie vecmāmiņas Edes Pērkones viņas lauku mājās 
“Dižlodēs”, kas atradušās netālu no tagadējā veco ļaužu pan
sionēta “Selga”. 

“Bija priecīgi un reizē skumji, jo māte joprojām atradās 
izsūtījumā, bet tēvs bija palicis svešumā,  nezināmā kapā,” 
atceroties toreizējās izjūtas, Benita atkal pieskaras sniegpute
ni izturējušiem ziediņiem.  

“Dzīve turpinājās, tikai atmiņās nebija bērnības saulainu
ma, tāpat kā spožuma šīm te salu pārcietušajām kliņģerī
tēm,” Benita domīgi pasmaida, ka varbūt tāpēc viņas dārzā 
nav eksotisku augu, toties papilnam pašsējā ir saauguši “sau
les ziedi” kliņģerītes. Kuri, jau seno romiešu ieskatā, spēj 
uzmundrināt un nomierināt pat visdrūmākajos brīžos, iedveš 
ticību, rada prieku un remdē sāpes. 

“Bet dvēsele, kā zināms, dzīst vislēnāk un aizmirstības 
rētas bezmiega naktīs pat pēc daudziem gadu desmitiem ik 
pa laikam mēdz atvērties,” neslēpj Benita. 

ĒDĀM PUSSAPUVUŠA ZIRGA MIESU 
“Tēvam apsūdzībā kā vaina tika uzrādīta piederība aiz

sargu organizācijai un dienests Ventspils policijā, kaut tur 
viņš faktiski bijis tikai tehnisks darbinieks. Mammas un 
mana vaina, ka bijām daļa no tēva ģimenes, tātad iespēja
mie padomju varas ienaidnieki. Pirmajā gadā mamma pret 
pārtiku samainīja gandrīz visas līdzpaņemtās mantas, zelta 
laulības gredzenu ieskaitot. Vēlāk brīžiem bijām tādā badā, 
ka aizpampa acis un nevarēju saskatīt ne tikai sarunu bied
ru sejas, pat taciņu uz mājām grūti nācās ieraudzīt. Kā mēs, 
izsūtītīto bērni, nenomirām, ēdot mežmalā atrasta, nosprā
guša zirga pussapuvušo miesu, nesaprotu līdz šai dienai. 
Par laimi, vietējo iedzīvotāju naidu pret sevi nejutām, jo arī 
viņi neatradās daudz labākā stāvoklī, bet bija ar to, kā neiz
bēgamu padomju dzīves ļaunumu, samierinājušies,” Benita 
nekad nav mēģinājusi apraudzīt sava izsūtījuma vietas, kā 
to mēdz darīt viņas likteņa biedri. Arī tāpēc, lai sevi vairs 

Dvēsele neapsnieg

lieku reizi nesāpinātu ar to, kas nav labojams. 

BAILĒS NO SIBĪRIJAS IZVILKU PILNO LOZI 
“Māte atgriezās gadu vēlāk nekā es, jo pēc tur izdotiem 

“papīriem” skaitījās brīvs cilvēks. Bet pēc laika kaut kur par
tijas un valdības virsotnēs tika lemts savādāk, un viņu pēc 
diviem gadiem līdz ar simtiem citu atkal apcietināja kā no 
izsūtījuma izbēgušu personu,  ieslodzīja kādā Sibīrijas lēģe
rī, kur viņai badu un pazemojumus, tagad jau aiz dzeloņdrā
tīm, nācies  ciest vēl sešus gadus. Pēc atgriešanās mamma 
apprecējās, bet es viņai tā arī paliku vienīgais bērns,” Benita 
stāsta, ka arī viņai ir tikai viena meita, jo dēls, mediķu savlai
cīgi neatklātas un neārstētas slimības dēļ, miris piecpadsmit 
gadu vecumā. Par laimi, drīzi pieteikusies un pēc gada pasau
lē nākusi meitiņa Guna.   

“Apprecējos agri, galvenokārt draugu un radinieku mudinā
ta. Viņi ieteica mainīt uzvārdu, lai čeka “pazaudētu pēdas” un 
mani, tāpat kā mammu, neizsūtītu  atkārtoti,” Benita pasmai
da par toreizējo naivumu, taču atzīst, ka agrās laulības ar 
kuģa mehāniķi Arnoldu Grošu izrādījusies pilnā loze.  Savukārt 
viņas vienīgā darba vieta līdz pat aiziešanai pensijā (ar mainī
giem nosaukumiem) bijusi Remontu un celtniecības pārvalde 
(RCP), kurā no tabeļvedes izaugusi līdz galvenajai grāmatve
dei. Sapnis un aicinājums bijis kļūt par skolotāju, bet, turpinot 
vajāt no izsūtījuma pārbraukušo māti, čeka viņai atņēmusi 
visus dokumentus, arī tos, kas bijuši vajadzīgi, lai meita varē
tu pieteikties studijām. 

“GUNĀRU PAZINU KĀ GODA VĪRU, BET...”
“Ar iztikšanu ģimenē gāja pagrūti, īrējām dzīvoklīti, bet 

tad vīrs pašvaldībai pieprasīja un arī saņēma zemi  privāt
mājas celtniecībai. Jo mani kā bijušo represēto dzīvokļu 
rindā nemaz neuzņēma. Zemi piešķīra  smilšu klajumā un 

tikai bijušie padomju cilvēki zina un spēj saprast, cik pūļu un 
izdomas toreiz vajadzēja, lai dabūtu atbilstošus celtniecības 
materiālus. Dažādu apstākļu sakritības dēļ zeme tika piešķir
ta blakus mana toreizējā darba biedra un vēlākā priekšnieka 
Gunāra Šķēles apbūves gabalam, tāpat kā kabineti uzņēmu
ma kantorī mums bija līdzās. Pensijā aizgāju 1999. gadā un 
no tā laika agrākajā darba vietā ne reizi neesmu bijusi, jo līdz 
sāpīgumam smeldz atmiņas par gaiši un dažādi tur pavadī
tajiem piecdesmit gadiem. Visu atlikušo enerģiju veltīju maz
bērniem, dārzam un mājas uzturēšanai. 

Šausminošu šoku sieviete piedzīvojusi 2002. gada 13. maija 
rītā, kad Ventspili apskrēja ziņa: pašā pilsētas centrā, autobu
sa pieturā pie ieejas“Hansabankas” filiālē  Gunārs Šķēle no 
“Brauning” tipa pistoles blakus esošajā notariāta kantorī 
smagi ievainojis Tārgales pagasta iedzīvotāju Daci Ozoliņu, ar 
dažām lodēm trāpījis arī viņas pavadonim Dmitrijam Jašinam, 
kurš mēģinājis no ēkas aizbēgt. Septiņdesmit trīs gadus 
vecais šāvējs viņu panācis pie “Hansabankas”ieejas un uz 
jau zemē  gulošo, trīsdesmittrīsgadīgo vīrieti daudzu cilvēku 
acu priekšā raidījis vēl trīs šāvienus, pēc tam iešāvis lodi sev 
deniņos un pēc stundas slimnīcā miris. Kā vēlāk ziņots presē, 
Gunārs Šķēle tolaik bijis līdzīpašnieks vienā no Ventspils lie
lākajiem uzņēmumiem SIA “Būve”,  nodarbojies ar meža 
izstrādes darbiem un šinī sakarā arī todien it kā slēdzis līgu
mu ar abiem cietušajiem. Benitai joprojām šķiet neaptvera
mi, kāpēc starp partneriem sākusies asiņaina izrēķināšanās,  
jo Gunāru pazinusi kā goda vīru ne vien darbā, bet arī dzīvojot  
kaimiņos. Atliek tikai nopūsties – arī tādi laiki ir piedzīvoti un 
Benita cer, ka nekad neatgriezīsies. 

DARBAM UN GODĪGUMAM TICOT
Benita atzīst, ka Sibīrija viņai likusi padomāt, cik patiesī

bā maz vajag cilvēciskai laimei, un ka to var gūt, ne jau bez 
apstājas vairojot mantu un cīnoties par naudu, bet tikai cieņ
pilnās savstarpējās attiecībās un labā veselībā. Kustīga kā 
ūdenszāle un pret tuvākajiem labvēlībā starojoša, viņa līdz 
šim, tāpat kā daudzi citi Sibīrijas likteņa skartie, turējusies itin 
braši. Jo ir taču aizsniedzams mērķis, kura dēļ censties  jāredz 
uz kājām nostājamies mazbērnus un mazmazbērnus. Ikkatrs 
rudens nāk ar vēlēšanos salasīt pilnu grozu ar baravikām, ik 
vasaru gribas iebrist savā jūrā, kur ūdens šķiet stipri draudzī
gāks, nekā savulaik tālajā Sibīrijas upē Jeņisejā.  Vēl plauk
tos ir tik daudz lasāmu un pārlasāmu grāmatu un žurnālu, tik 
daudz mīļuma savējiem gribas dot. Jāpaspēj!

“Paši centāmies un Dievs mums palīdzēja atgūt brīvu 
Latviju. Tāpēc ticu, ka nekad vairs nepienāks laiki, kādus pie
redzēja mana vecmāmiņa Ede: viņu 86 gadu vecumā čekisti 
baigajā 25. martā paņēma no slimības gultas, gulošu iecēla 
mašīnā un aizveda uz Sibīriju,” Benita nekad nav gājusi poli
tikā, bet ir pārliecināta, ka darbs un godīgums kādreiz tomēr 
būs stiprāks par visu. Un par genocīdu būs lasāms tikai senās 
vēstures grāmatās. 

Benita  ar decembrī vēl ziedošajām sava dārza kliņģerītēm.

Benita bērnībā Ventspilī ar vecākiem (no kreisās) tēvu 
Augustu un māti Lidiju.

Benitas 
māte 
Lidija, 
foto 
priekš 
doku-
mentiem 
izsūtī-
jumā.
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Ventspils. Rokoko laikmets VIII
Skursteņus nojaukt, sienu 
izmest, cūkas atdot nabagiem!

AS “Ventspils Tirdzniecības osta” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 56 016,75 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 158 146,18 eiro.

Astoņpadsmitā gadsimta otro pusi Eiropas kultūras vēsturē dēvē par Apgaismības laikmetu; rakstnieki, filozofi, zinātnieki runāja 
un rakstīja par nepieciešamību ienest cilvēku apziņā gaismu, attīstīt personību, atbrīvot garu. 1769. gadu uzskata par pasaules 
industriālās revolūcijas sākumu – jaunas metodes dzelzs un tērauda iegūšanai, pusautomātiskas vērpšanas mašīnas un tvaika ma-
šīnas izgudrošana. Literatūrā – “Vētras un dziņu laikmets” – indivīda tiesību un brīvību apliecinājums; Gēte jau sarakstījis “Jaunā 
Vertera ciešanas”, Šillers – “Laupītājus” un “Odu priekam” (1786), ko savas 9. simfonijas finālā iekļāvis Bēthovens un kas tagad ir 
Eiropas Savienības himna.

Tā 
– laikmeta garīgā puse 
Rietum un Viduseiropā. 
Kas attiecas uz fizisko jeb 
materiālo, tad šajā jomā, 
salīdzinājumā ar viduslaiku 

periodu un pāris iepriekšējiem gadsimtiem, 
lielas pārmaiņas nav novērojamas. Pilsētas, 
īpaši metropoles, ir netīras un pārblīvētas, 
sanitārija un higiēna – bērna autos (aizliegts 
samazgas izliet uz ielas pa logu, – izliet pie 
durvīm drīkst). Iedzīvotāji ir neaizsargāti 
pret infekciozām slimībām un epidēmijām, 
ūdenskrātuves piesārņo notekūdeņi un citi 
netīrumi. 

Kas attiecas uz Ventspili, jāšaubās, vai tās 
iedzīvotājiem bija jel kāds priekšstats par 
Apgaismības laikmetu un tā nesējiem, – ja 
nu vienīgi kādam “augsti izglītotam” skolo
tājam, mācītājiem, vismaz daudzpusīgajam 
un sabiedriski aktīvajam Bannašam, ko pie
minējām iepriekšējos rakstos. Taču iekšējās 
kārtības un “labierīcību” jomā 18. gadsimta 
Ventspili var droši pielīdzināt jebkurai citai 
pilsētiņai Eiropā. 

Šī numura raksta tēma – pilsētas labiekār
tošana, t.i., darbības, kas par pilsoņu nodokļu 
naudu jāveic un jāorganizē tālaika pašvaldī
bai (rātei).

Sāksim ar to, ko katrā pilsētā pamana 
pirmo, – ielu stāvokli. Velti meklēt ko bruģim 
līdzīgu; tā sauktās ielas (zinām to nosauku
mus) bija vienkārši neapbūvētas zemes jos
las. Ventspils senākajā daļā (starp Kuldīgas, 
Plato, Pils un Lielo ielu) tās ir greizas, šauras 
un līkas, jaunākajā (starp Pils ielu, Ventmalu 
un tirgu) – kaut cik taisnas un jūtami pla
tākas. Nekādas atšķirības starp kariešu un 
pajūgu braucamo daļu un gājēju taku. Kur 
ielas platums atļāva, izraka novadgrāvjus; 
kur nebija iespējams, kārtīgākie namīpašnie
ki izlika koka laipas. 1779. gadā tirgotāji un 
amatnieki lūdza rāti dot rīkojumu, lai ielās, 
kur krājas ūdens, tā novadīšanai izraktu grāv
jus. Tos raka ne vien ielās, bet arī privātīpašu
mos (gruntsgabalos) – acīmredzot pazemes 
ūdeņu līmenis senajā Ventspilī bija augstāks 
nekā tagad. Dažviet ierīkoja arī primitīvas 
koka «caurules» (notekas). Piemēram, 1770. 
gadā rātes rīkojums paredzēja sakārtot ielu 
starp birģermeistara Zēla un vēl divu pilso
ņu gruntsgabaliem, kā arī ar birģermeistara 
kunga atļauju ierīkot pārsegta koka noteku 
viņa gruntsgabala robežās. Vēl dažiem bir
ģeriem noteikts ierīkot noteces grāvjiem, 
kas izrakti viņu gruntsgabalos. No visa tā var 
secināt, ka 18. gadsimtā mūsu pilsētas ielas 
gada lielāko daļu bija dubļainas un slapjas. 
Diemžēl arī netīras. Savas “kaudzītes” visur 
pameta pilsētnieku zirgi, nemaz nerunājot 
par klaiņojošām cūkām, droši vien arī sīklo
piem un suņiem. Šķiet, bijis noteikums, kas 
aizliedz izgāzt sadzīves atkritumus uz ielas, 
taču ar tā ievērošanu bija kā bija... 1784. 
gada martā rātes un birģeru kopsapulcē 
apspriests jautājums par nekārtību, atkritu
miem un lopu mēsliem uz ielām, par ko dau
dzi sašutuši. Rāte uzdeva tiesas kalpotājiem 
pārbaudīt stāvokli un ziņot, lai varētu “pie
ņemt mērus un spert soļus”, taču... ne jau 
pirmo reizi. Kā noprotams, uz ielām gāztas 
arī samazgas, lai gan daudzās sētās bija īpa
šas samazgu bedres, kur izlēja arī naktspodu 
saturu. Slapjumam un netīrumiem pievieno
jās arī nejaukas smakas. Ņemot vērā to, ka 

ielu apgaismojuma nebija vispār, jāteic, ka 
vakarīga pastaiga rokoko laika Ventspilī varē
ja izvērsties gaužām nepatīkama. Un ne tikai 
vakarā, – te vēlreiz jāatgriežas pie nelaimī
gajām birģeru cūkām, kas bija īstais piedau
zības akmens simt un vairāk gadu garumā.

1760. gadā tirgotāju eltermanis sūdzībā 
rātei rakstīja: “Milzīgie zaudējumi, kas šo 
dzīvnieku dēļ jācieš birģeriem, kā arī fakts, 
ka cūku brīva skraidīšana apkārt ir pretrunā 
ar jebkuras pilsētas kārtību, liek cienītajiem 
tirgotājiem padevīgi lūgt godāto rāti likvidēt 
šo nekārtību. Nepieciešams pieņemt ganu, 
kas pieskata cūkas (...)”. Par spīti acīmredza
majam (vai patiesi rātskungiem cūkas nebi
ja sakritušas uz nerviem?), gans tā arī netika 
pieņemts, jo gadu vēlāk “cūku tēma" aktu
alizējās atkal. Šoreiz rātskungi tomēr reaģēja, 
un publiskā dokumenta tonis kļuva draudīgs: 
“Godātā rāte dod rīkojumu, lai tie, kas audzē 
cūkas, norunā vai nu nelaist cūkas ārā no 
staļļiem, vai pieņemt cūkganu. Pretējā gadī
jumā, proti, ja cūkas atkal klejos pa ielām, 
tās noķers, uzreiz arī nokaus, gaļu neatdos 
vis īpašniekam, bet nogādās nabagmājā 
vai izdalīs citiem nabagiem”. Ņemot vērā, 
cik lēni tālaika pilsētniekiem “pieleca” jeb
kāda pārmaiņas nesoša informācija, jācer, 
ka Ventspils tālaika nabagiem vismaz pāris 
reizes izdevās pamieloties ar svaigu, gardu 
cūkgaļu.

Pilsētā, kur lielākā daļa dzīvojamo namu 
un absolūtais vairums saimniecības ēku cel
tas no koka, viena no svarīgākajām lietām ir 
ugunsdrošība, ko arī varētu pieskaitīt labie
kārtošanai. Ugunsnelaimes Ventspilī atgadī
jās bieži, praktiski katru gadu kaut kur svila 
pat vairākas reizes. Dokumentos, kas izman
toti šo rakstu ciklā, gan nav minēti cilvē
ku upuri, jādomā, tādu nebija. Tīri jābrīnās, 
cik vieglprātīgi vai arī dumji (vai abējādi) 
izdarījušies senie ventspilnieki. Lūk, 1744. 
gada martā birģermeistara Bēnkena strād
nieki pastorāta (mācītājmuižas) rijā žāvē
juši pakulas un vienlaikus vārījuši piķi (!). 
“Priekšpusdienā šī rija nodega līdz pama
tiem”, lakoniski vēsta ieraksts tirgotāju ģil
des eltermaņa ziņojumā. Liekas, ka vairāk pie 
vainas bijis pats “godātais birģermeistars”, 
nekā strādnieku bariņš, jo par īsti gudru viņu 
pat pēc tālaika standartiem nevar nosaukt. 
Par to liecina eltermaņa Nīsa vairākkārtīgas 
sūdzības rātei, proti, “augsti godātais birģer
meistars Bēnkena kungs, krodzinieks Krīgers 
un adatnieks Vēnigs ik gadus piebāž savu 
māju bēniņus ar sienu, lai gan tas ir pretrunā 
ar visiem valdības rīkojumiem. Arī šogad viņi 
sākuši istabaugšā kraut sienu, tādēļ elterma
nis lūdz, lai visiem, piedraudot ar 20 dālderu 
sodu, uzliktu par pienākumu ievērot šo aizlie
gumu, tāpat lai tiktu sodīts arī Krīgers, izvā
cot sienu no viņa bēniņiem un izmetot to uz 
ielas. Tā kā krogos tabakas pīpes nestāv vis 
nelietotas, un daži pat ar tām liekas sienā 
gulēt, tad viegli var aizdedzināt visu pilsē
tu, no kā Dievs lai pasargā! Eltermanis lūdz 
šo svarīgo rīkojumu visā nopietnībā ņemt pie 
sirds, vai arī pašiem nāksies spriest tiesu, lai 
pasargātu savu mantu!”

Lai gan turīgāko pilsoņu mājām bija uguns
drošie kārniņu jumti, liels skaits māju jop
rojām apjumtas ar salmiem, pat mācītāja 
Bannaša mājai bijis salmu jumts. Turklāt ne 
visas dzīvojamās ēkas varēja lepoties ar kār

tīgiem skursteņiem – daudz kur bija sagla
bājušies pusatklāti pavardi ar rovjiem, virs 
kuriem vienkārši caurumi jumtā.

1764. gada tirgotāju ziņojumā teikts: 
“Godātā rāte devusi rīkojumu, kas kalpo 
pilsētas drošībai, tāpēc ir ļoti slavējami, ka 
ikviens birģeris uzceļ savai mājai labu pre
tuguns mūri un skursteni, pretējā gadīju
mā piedraudot ar 10 guldeņu naudas sodu. 
Neraugoties uz to, pilsētā vēl ir daudz māju, 
kurām nav ne pretuguns mūra, ne skurste
ņa, un šo māju kaimiņiem jādzīvo pastāvī
gā nemierā un bailēs”. Dots rīkojums uzmū
rēt skursteņus un pretuguns mūrus līdz 
Miķeļiem – 29. septembrim, tomēr daudzi 
pilsētnieki rīkojumu ignorēja, vai nu kūt
ruma vai līdzekļu trūkuma dēļ. 1767. gadā 
rātes un birģeru kopsapulcē “cunftīgais” 
ugunsdzēsējs Didrihsens ziņoja: “Visa pilsē
ta pakļauta ugunsgrēka briesmām, jo dau
dzās mājās pie skursteņiem pievienoti dūm
vadi, ko nav iespējams iztīrīt”. Rāte apsolīja 
Didrihsenam: ja viņš un viņa zellis uguns
grēka gadījumos vienmēr būs gatavi palī
dzēt, saņems 80 guldeņu gadā. 1781. gadā 
birģeri “padevīgi lūdz godāto rāti” nopirkt 
un turēt rātsnamā vismaz vienu garu uguns
dzēšanas šļūteni, ādas spaiņus, ugunsdzē
sēju kāpnes un pāris āķus, kā arī prasīt, 
lai katrs birģeris iegādātos ādas spaiņus. 
“Jāizdara skursteņu pārbaude un jānojauc 
visi tie skursteņi, kas nav mūra, neraugoties 
uz to, kam tie pieder”. Rātes vai tirdzniecī
bas tiesas kalpotājam jāuzliek par pienāku
mu ugunsgrēka gadījumā sist pilsētas bun
gas, lai ielu stūros brīdinātu iedzīvotājus. 
Skursteņslauķa pienākumos bija pavisam 
trūcīgu cilvēku mājās skursteņus un siltum
mūrus tīrīt bez maksas.

Vēl par dažiem ierosinājumiem pilsētas 
labiekārtošanai, kas tomēr netika īstenoti. 
1768. gadā tirgotāji iesniedza rātei priekš
likumu uzbūvēt pulvertorni – “tā kā pilsē
tā glabājas lieli pulvera krājumi, iespējamo 
nelaimes gadījumu novēršanai”. Taču rātes 
un birģeru sapulce priekšlikumu noraidīja 
“sakarā ar lielajām izmaksām”, jo pilsētai 
tāpat ir milzums parādu. 80. gados tirgotāji 
ierosināja rātei uzcelt “stipru un drošu cie
tumu, no kuriem ļaundariem un noziedznie
kiem nebūtu iespējams izbēgt”. Noraidīts tā 
paša iemesla dēļ. 

Decembris ziemā ir līdzīgs jūnijam 
vasarā. Ja decembris sauss, pavasa-
ris un vasara būs sausa, skan tautas 
ticējums. Ko vēl ticējumi prognozē 
decembrim?

• Kāds būs 1. decembris, tāda  būs arī 
ziema. Ja 1. decembra rītā salst, tad zie
mas sākums būs auksts. Savukārt ja 1. 
decembra vakarā snieg, ziema būs gara un 
pavasaris vēls.

• Ja 4. decembrī, Bārbala dienā ir sals, 
tad visos turpmākajos ziemas svētkos būs 
sals. Ja atkusnis, arī svētkos būs atkušņi.

• 6. decembrī ir Niklāvi jeb Zirgu diena. 
Šī diena ir svētki mājas kustoņiem, īpaši 
zirgiem. Kurš to nesvētī, tam nepadodas 
ne zirgi, ne mājputni, ne aitas. Savukārt ja 
6. decembrī pūš ziemeļvējš un ir sniegs, 
vasara būs auksta un lietaina.

• Ja 13. decembrī, Lūcijas dienā rīts 
skaidrs, tad atlikušais decembris būs sauss. 
Ja snieg, snigs līdz Ziemassvētkiem.

• Ja 22. decembrī saulains un skaidrs 
laiks, tad arī 31. decembrī būs skaidrs un 
sals. Ja apmācies un sarma – Jaungadā būs 
atkusnis. 

Tautas 
ticējumi 
par laiku 
decembrī
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AUNS
Ikdienu ritms tāds kā izjaukts, un nevar saprast, vai vainojami 
ārējie apstākļi vai esi kaut ko darījis aplami. Vajadzētu vairāk 

laika veltīt sev, sakārtot domas un uzkrāt spēkus, lai vēlāk vari doties 
uz priekšu ar pilnu jaudu. Attiecībām ar otro pusīti par labu nāks kopīgs 
izbrauciens vai neliels ceļojums.

VĒRSIS
Svarīga finanšu tēma. Seko līdzi ieņēmumiem un izdevu
miem un pārāk neļaujies veikalu atlaižu vilinājumam. Var 

gadīties, ka tevi pārņem iepirkšanās azarts, bet pēc tam žēl iztērētās 
naudas. Brīvajā laikā sabiedriskās aktivitātes vai pasākumu apmeklē
jums. Iedvesmos kāds radošs hobijs.

DVĪŅI
Daudz emociju. Varētu pat teikt – vietā un nevietā... Sargies no 
pārslodzes un mēģini distancēties no situācijām, kas satrauc. 

Skats no malas notikumus parādīs citā gaismā. Darbā, biznesā un lietiš
ķajās lietās sekmēsies labi. Nedēļas nogalē vislabākā atpūta, apmeklē
jot kādu izklaides pasākumu.

VĒZIS
Profesionālajā jomā būs jaunas idejas. Labāk īstenosies īster
miņa projekti – norunāts, izdarīts un dodamies tālāk. Šo un to 

aizkavēt var no tevis neatkarīgi apstākļi, ko nevar ietekmēt. Brīvdienas 
vislabāk pavadīt ar ģimeni un mīļoto cilvēku. Noderētu arī kāds brīdis 
vienatnes, lai padomātu par svarīgo.

LAUVA
Darbā paveras plašas iespējas – tavs prāts, intelekts un ener
ģija tiks novērtēti un nesīs panākumus. Čakli rosoties, nāks arī 

peļņa. Ja tev ir savs bizness, tad domā par tā paplašināšanu. Dažiem, 
iespējams, pavērsies veiksmīgu darījumu iespējas. Brīvdienās kopā ar 
mīļoto cilvēku izej sabiedrībā.

 
JAUNAVA
Virzoties uz profesionālo izaugsmi, jārēķinās ar emocionā
lo spriedzi. Taču tam nedrīkst ļaut vaļu. Jūtu uzplūdā izteikti 

vārdi vai pieņemti lēmumi var sagandēt to, kas iepriekš rūpīgi būvēts. 
Attiecībās svarīgs garīgais kontakts. Intelektuālās sarunās iespēja atklā
ties pašam un atklāt partnera personību. 

SVARI
Velti laiku ģimenei. Ja radiniekiem atdosi savas rūpes, tad arī 
pretī saņemsi tuvāko cilvēku mīlestību. Un, ja uz sirds sma

gums, tad savējie to sapratīs vislabāk. Brīvie ļaudis var slēgt stabilu 
savienību. Darbā esi elastīgs un piemērojies apstākļiem, jo tādējādi 
pamanīsi izdevīgas situācijas.

SKORPIONS
Mīlestības piepildīts laiks. Brīvajiem cilvēkiem iespējama iepa
zīšanās, pāriem attiecībās jauna dzirksts. Protams, arī darba 

tēma nekur neizpaliks. Daudz jāstrādā un jānopūlas. Ja kaut kas nav pa 
prātam, nemēģini priekšniecībai pierādīt savu taisnību. Šobrīd tam nav 
vērts šķiest spēkus.

STRĒLNIEKS
Labas peļņas iespējas un radīsies domas, kā nākotnē ienāku
mus papildināt. Apsver privātā vai ģimenes biznesa iespējas. 

Sirdslietās romantiskas noskaņas un sapņi. Raugies uz attiecību jomu 
reāli. Kad rozā brilles krīt, svarīgākas kļūst stabilās vērtības. Kāds var 
saņemt bildinājumu vai izlemt par kopdzīvi.

  
MEŽĀZIS
Būs jāstrādā sviedriem vaigā, un var rasties pēkšņi, no tevis 
neatkarīgi šķēršļi un kavēkļi. Lai kā arī iet, gan vēlāk viss 

sakārtosies. Problemātiskās situācijās paļaujies uz tuvinieku un mīļotā 
cilvēka atbalstu. Brīvajiem ļaudīm iespējamas simpātijas un pozitīvas 
emocijas. Izrādi tās otram cilvēkam.

ŪDENSVĪRS
Pēkšņi saņemsi informāciju, kas izrādīsies ļoti noderīga. Daudz 
sarunu, daudz darīšanu. Kādam var rasties iespēja negaidīti 

doties nelielā ceļojumā vai komandējumā. Interesantas idejas par peļņu 
un arī darbā sekmēsies. Pārdomas sagādās vienīgi sirdslietas. Kaut kas 
nebūs īsti pa prātam, bet tad – jārunā.

ZIVIS 
Nedēļas nogalē apmeklē pasākumus vai satiecies ar drau
giem, būs jautri un interesanti. Var rasties iespējas iepazīties 

ar cilvēkiem, ar ko vēlāk veidojas sadarbība. Mājās sēdēt nevajadzētu, 
jo var rasties spriedze un strīdiņi, arī saimniecības darbiem nav tas labā
kais laiks. Var rasties negaidītas peļņas iespējas.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
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 Kā jūs drīkstat apgalvot, 
ka šis pilsonis ir zaglis? Viņš 
taču izskatās ļoti eleganti.
 Protams, manā uzvalkā!

Bomzis baznīcā lūdz Dievu:
 Žēlīgais Dievs! Izdari tā, lai es 
uz trotuāra redzētu simtnieku 
un man negribētos to pacelt!
Dievs uzkausīja bomža vēlēšanos 
un aplaimoja viņu ar radikulītu.

Kapsēta. Uzraksts uz pieminek
ļa: “Nu ko, beidzot noticējāt, ka 
mana slimība ir nopietna?”

Skolotāja jautā:
 Kas ir visātrākais?
Pēterītis:
 Vārds.
Anniņa:
 Elektrība.
Jānītis:
 Caureja! Nepaspēj ne 
vārdu pateikt, ne elektrī
bu ieslēgt, ne bikses novilkt!

Nacionālajā bibliotēkā pie 
viena galda sēž divi studen
ti. Viens jautā otram:
 Vai tu zināji, ka Tatjanas vēstuli 
Oņeginam neuzrakstīja viņa pati?
 Nē, bet kurš tad?
 Puškins!

 Mana jaunā draudzene teica, 
ka man esot tāda figūra kā die
vam. Bet pēc tam es uzzināju, 
ka viņa aizraujas ar budismu.

Baznīca, kāzu ceremonija. 
Mācītājs svinīgi: 

 Līgavaini, vai esat ar mieru šo sie
vieti ņemt par sievu? 
Līgavainis cerīgi: 
 Jums ir labāki varianti?

 Kas noticis tavam degunam?
 Tajā ietriecās lidojošais šķīvītis.
 No kurienes tad tas radās?
 Es tiešām nesaprotu, kur 
mana sieva tos rauj.

 Vai taisnība, ka tava sieva 
strādā par medmāsu?
 Jā, mēs varam to atļauties!

Vīrietis nopērk sev papagaili un 
sākumā ļoti priecājas, ka papagailis 
to vien dara, kā runā. Taču ar laiku 
prieks sāk izzust, jo papagailis pār
svarā tikai lamājas. Vīram tas bei
dzot apnīk, viņš ieslēdz putnu skapī 
un saka: 
 Tu tur sēdēsi tik ilgi, kamēr iemā
cīsies runāt pieklājīgi! 
Bet papagailis no skapja tik gāž 
laukā visu savu “mīļvārdiņu” arse
nālu. Vīrs niknumā izrauj papagai
li no skapja un iebāž ledusskapī. 
Kādu mirklīti papagailis vēl turpina 
lamāties, bet pēc mirkļa noklust. 
Pēc kāda laika vīrietis izlemj pār
baudīt, vai putns vēl dzīvs. Attaisa 
ledusskapi, un papagailis viņam 
saka: 
 Es ļoti nožēloju notikušo un to, ka 
tik slikti esmu uzvedies... No visas 
sirds lūdzu jums piedošanu! 
Pārsteigtais vīrs izvelk papagaili 
no ledusskapja un iesēdina atpa
kaļ būrītī. 
Pēc neilga laika papagailis klusi
ņām jautā: 

 Es ļoti atvainojos, bet atļau
jiet painteresēties – ko 
īsti vista noziedzās?

Mazgājamās tapetes, pro
tams,ir lieliska manta, bet tās tik 
grūti noraut no sienas un iebāzt 
veļas mazgājamā mašīnā...

Viens vīrietis saka otram:
 Man gan ir laba sieva: malku 
saskalda, pusdienas paga
tavo, lopus pabaro...
 Tu pats pat paēst vairs  
nespēj?

 Kas tas par restorānu – aus
teru nav, melno ikru nav, 
pat teļa gaļas nav! Oficiant, 
atnesiet manu mēteli!
 Diemžēl arī jūsu mēte
ļa vairs nav...

Anatomikumā.
 Sirds pilnīgi asiņo, kad redzu 
šos iespirtotos dzīvnieciņus!
 Nu, ko jūs! Tās taču trīs vardītes!
 Tieši tā, vardītes tikai trīs, 
bet spirts – litriem!

Kāds bagāts kungs iegrie
žas bibliotēkā un jautā izska
tīgai bibliotekārei:
 Vai jums neatrastos kaut 
kas tāds, kas mani varē
tu kaut nedaudz izklaidēt?
Bibliotelāre nevilcinādamās 
atpogā blūzīti, apskatei izlikda
ma divas iespaidīgas krūtis:
 Ja vēlaties, varat aplūkot 
šos divus sējumus, kas iesie
ti dabiskas ādas vākos!

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Ir jau jauka tā muzikālā egle, bet – vai tai jāskan arī nakts stundās, kad Lielā prospekta iedzīvotāji vēlas 
gulēt, bet tas nav iespējams, jo mūzika skan cauru nakti. Kāda jēga tai ir skanēt naktī, kādai mērķau-
ditorijai? Kad ir nakts, Lielais prospekts no satiksmes ir diezgan tukšs, līdz ar to mūzika kļūst traucējoša.

Ventspilnieces Ingrīdas komentārs:

Tīri cilvēcīgi, lūdzu, izslēdziet skaisto mūziku vismaz nakts stundās! SKAN ĻOTI, ĻOTI!

Atbild pašvaldības iestāde “Komunālā pārvalde”:

Lielā laukuma eglei šajā gadā tika speciāli uzstādīta apskaņošanas aparatūra un sagatavota Ziemassvētku dzies
mu programma, kas skanēs visu laiku. Sākotnēji uzstādītais mūzikas skaļums tika izmainīts, to padarot klusāku 
– kā vieglu fona mūziku, kas būs dzirdama egles tuvumā. Turpmāk šai mūzikai nevajadzētu traucēt iedzīvotāju 
naktsmieru. Ceram, ka iedzīvotājiem tas sagādās patīkamu Ziemassvētku noskaņu.

REDAKCIJAS KOMENTĀRS:

Ja bosi nolēmuši, ka jāskan arī trijos naktī, tad jāskan. Un basta! No otras puses, romantiskajiem pārīšiem, 
apkārtējiem bezpajumtniekiem un sētas runčiem tas noteikti ir iemesls, lai arī katru nakti līdz pat pareizticīgo 
Ziemassvētkiem sarīkotu kārtību burziņu pie egles. Un kas gan var būt labāks par iknakts burziņu pašā pilsētas 
centrā? Un tie apkārtējo māju iedzīvotāji lai izbauda normālu svētku diseni divu mēnešu garumā.



ОВЕН
Ритм сбился, и непонятно, по причине внешних обстоятельств или 
сыграли роль ваши неверные поступки. Нужно побольше времени 
посвятить себе, привести в порядок мысли и накопить силы, чтобы 

затем идти вперед с полной отдачей. На пользу отношениям со второй поло-
винкой пойдет совместная поездка или небольшое путешествие. 

ТЕЛЕЦ
Важна тема финансов. Следите за доходами и не слишком подда-
вайтесь соблазну приобрести вещи со скидкой. Вы можете войти в 

азарт, а потом пожалеть, что потратили деньги. В свободное время – посеще-
ние мероприятий. Вас вдохновит какое-либо творческое хобби. 

БЛИЗНЕЦЫ
Эмоциональный период. Можно даже сказать, что к месту и не к 
месту… Берегитесь перенапряжения и попытайтесь дистанциро-
ваться от ситуаций, которые вызывают в вас беспокойство. Взгляд 

со стороны позволит увидеть события в ином свете. На работе, в бизнесе и 
деловых вопросах вас ждет успех. В выходные лучше всего посетить какое-ли-
бо развлекательное мероприятие. 

РАК
В профессиональной сфере возникнут новые идеи. Лучше всего 
будут удаваться краткосрочные проекты – договорились, сдела-
ли, идем дальше. Кое-что может тормозиться по не зависящим от 

вас причинам. Выходные лучше всего провести с семьей. Не будет лишним и 
побыть наедине со своими мыслями, чтобы подумать о том, что для вас важно. 

ЛЕВ
На работе открываются широкие возможности – ваш ум, интеллект 
и энергия будут оценены по достоинству и принесут успех. Если 

приложите усилия, доход не заставит себя ждать. Если у вас имеется соб-
ственный бизнес, то подумайте о его расширении. Для некоторых, вероятно, 
откроются возможности, приводящие к удачным сделкам. В выходные вместе 
с любимым человеком стоит выйти в общество. 
 

ДЕВА
В стремлении к профессиональному росту нужно считаться с 
эмоциональным напряжением. Однако не нужно давать эмоциям 
волю: сказанное слово или принятое решение могут испортить все 

то, что было тщательно построено. В отношениях важен духовный контакт. 
Представится возможность раскрыться в интеллектуальных беседах и лучше 
узнать партнера. 

ВЕСЫ
Уделите внимание семье. В ответ близкие вознаградят вас своей 
любовью. Если тяжело на сердце, лучше всего вас поймут те, кто 
рядом. Свободные представители знака могут заключить стабиль-

ный союз. На работе будьте эластичны, учитывайте обстоятельства, таким 
образом вам удастся разглядеть выгодные ситуации. 

СКОРПИОН
Период, наполненный любовью. У свободных представителей знака 
возможно интересное знакомство, у пар – новая искра в отношени-
ях. Конечно, важной остается и тема работы. Придется хорошенько 

постараться. Лучше в этот период начальству не доказывать свою правоту. 
Сейчас не стоит тратить на это силы. 

СТРЕЛЕЦ
Представится возможность заработать, появятся мысли, как в 
будущем увеличить доход. Стоит задуматься над организацией 
частного или семейного бизнеса. В делах сердечных – роман-

тические настроения и мечты. Взгляните на сферу отношений реально. 
Когда спадают розовые очки, самыми важными становятся стабильные цен-
ности. Кому-то могут сделать предложение или предложить совместное 
проживание. 

  
КОЗЕРОГ
Придется трудиться в поте лица, неожиданно могут возникнуть 
препятствия в различных сферах. В любом случае позднее все 

наладится. В сложных ситуациях полагайтесь на поддержку близких и люби-
мого человека. У свободных представителей знака возможны симпатии и 
положительные эмоции. Продемонстрируйте их заинтересовавшему вас 
человеку. 

ВОДОЛЕЙ
Неожиданно вы получите информацию, которая окажется очень 
полезной. Много переговоров, много дел. У кого-то может появить-

ся возможность отправиться в небольшое путешествие или командировку. 
Интересные идеи относительно заработка, вас ждут успехи на работе. Дела 
сердечные потребуют размышлений. Если вам что-либо не по нраву, лучше 
поговорить с партнером. 

РЫБЫ
В конце недели посетите мероприятия или встретьтесь с друзь-
ями, будет весело и интересно. Может представиться возмож-

ность познакомиться с людьми, с которыми позднее сложится сотрудничество. 
Не стоит сидеть дома, вероятны напряженность и ссоры, не самое лучшее 
время для хозяйственных хлопот. Могут появиться неожиданные возможно-
сти заработать.
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В трамвай заходит мужик с газовым баллоном и, 
так как свободных мест нет, ставит баллон на пол и 
садится на него. К нему подходит кондукторша: 
- Ну что... купим билет или так и будем 
молча сидеть и баллон заряжать?!

- Вaсилий Ивaнович, вот скaжи, a чем отличaется 
нaлог от нaложницы? 
- Ну понимaешь, Петькa. Нaложницa 
это когдa ты, a нaлог когдa тебя.

- Господин министр, говоря о нашей экономике вы 
бы сказали, что стакан наполовину пуст или наполо-
вину полон? 
- Я бы сказал, что стакан украли вчера.

Разговаривают два олигарха: 
- Я слышал, у тебя есть личный скульптор, член 
Академии художеств? 
- Да, есть. Отличные пельмени лепит!

В магазине верхней одежды: 
- Скажите, у вас есть однотонные пальто? 
- Нет, максимум на 15 килограмм.

Учитель алгебры очень расстроился, 
когда нашел свою жену с двумя 
неизвестными.

Звонок по телефону в 3 часа ночи: 
- Привет, незнакомый друг! Ты тоже не спишь?!

Служба в церкви. Заходит пьяный и тресь батюшку 
по морде со словами: 
-Бьют по щеке, подставь другую. Подставляй! 
Батюшка хуком с права отвешивает пьяному леща, 
и говорит: 
-Какою мерой меряешь, такой и тебе будет отмеряно. 
Народ их окружил и с интересом наблюдает. 
Забегает мент: 
-Что происходит? 
А толпа ему: 
-Не мешай, Евангелие толкуют.

- Есть на борту кто-нибудь из Следственного 
Комитета или Прокуратуры? 
- А что случилось? 
- Тут миллиардеру плохо, исповедаться хочет.
- Пап, а ведь ведьмы не существует? 
Отец, глянув на тещу: 
- Я, когда был маленький, тоже так думал.

- Берримор, что это за жуткий вой за окном? 
- Это собака Баскервилей, сэр! 
- Берримор, что это за дикий вопль на болотах? 
- Это кошка Баскервилей, сэр! 
- Берримор, а что это за глубокая, леденящая душу 
тишина? 
- Это рыба Баскервилей, сэр!

- Что это? 
- Это ваша зарплата! 
- Но почему на 70% меньше чем обычно? 
- Ну, так чёрная пятница же...

Мyжик пpишел к психиатpy: 
- Доктоp, y моей жены навязчивая идея, ей все 
вpемя кажется, что кто-то хочет yкpасть ее  
платья! 
- Вы в этом yвеpены? 
- Да! Она даже наняла специального чело-
века, чтобы он их каpаyлил! Я обнаpy-
жил его в шкафy вчеpа вечеpом!

На лекции в медицинском институте. 
Профессор: 
- Ответьте, Иванов, какой орган человеческого тела 
при возбуждении увеличивается в четыре раза? 
Студентки в первом ряду: 
- Хи-хи-хи! 
Профессор возмущенно: 
- И неверно, – зрачок. А вот «хи-хи»,  
девушки, в два раза.

Уже полгода, как записался на фитнес – и никакого 
прогресса! 
Завтра схожу туда лично, узнаю в чем дело.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ВЕНТСПИЛЧАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Конечно, замечательная эта музыкальная ёлка, но – должна ли она звучать и в ночные часы, когда 
жители проспекта Лиелайс хотят спать, но это невозможно, потому что музыка звучит всю ночь. Какой 
смысл в том, что она звучит ночью, для какой целевой аудитории? Ночью на проспекте Лиелайс 
большого движения нет, поэтому и музыка начинает мешать.  

КОММЕНТАРИЙ ВЕНТСПИЛЧАНКИ ИНГРИДЫ: 
Чисто по-человечески, прошу, выключите красивую музыку хотя бы в ночные часы! ЗВУЧИТ ОЧЕНЬ ГРОМКО! 
ОЧЕНЬ! 

ОТВЕЧАЕТ УЧРЕЖДЕНИЕ САМОУПРАВЛЕНИЯ «КОММУНАЛЬНОЕ УПРАВЛЕНИЕ»: 
На ели на площади Лиелайс в этом году специально было установлено звуковое оборудование и подготов-
лена программа рождественских песен, которые будут звучать всё время.  Вначале установленная громкость 
музыки была изменена, сделана тише – как лёгкая фоновая музыка, которая будет слышна вблизи ели. В 
дальнейшем эта музыка не должна мешать ночному покою жителей. Надеемся, что для жителей это создаст 
приятное рождественское настроение.  

КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ: 
Если боссы решили, что должно звучать и в три ночи, то и будет звучать! И баста! С другой стороны, романти-
ческим парочкам, окрестным бездомным и дворовым котам это, определенно, будет причиной, чтобы каждую 
ночь, вплоть до Рождества, устраивать возле ёлки беспорядочное хождение. И что может быть лучше, чем 
еженощная сутолока в самом центре города? А те жильцы окрестных домов пусть насладятся нормальной 
праздничной дискотекой в течение двух месяцев.
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родителей поняла, что происходит нечто намного более 
страшное. 

«Вместе с мамой Лидией, простой служащей ссудо-сбе-
регательного товарищества, как ребенок «врага народа» я 
была увезена и выброшена на задворки империи, в Сибирь, 
в деревню Бархатово Красноярского края. «И, будучи девяти-
летним ребенком, фактически одна была оставлена, чтобы, 
возможно, выжить. Несколько позже мы узнали, что отец 
Аугустс Берзиньш, с которым нас до этого разлучили, всего 
год выдержал за колючей проволокой в «ВятЛаге» и остался 
лежать там в общей могиле. А мать из первого места депор-
тации в Красноярском крае была увезена на рабский труд 
еще за тысячу километров – в бухту Советская гавань, к вос-
точной границе СССР», – Бенита вспоминает, как от мороза и 
голода ее по мере сил спасала сестра матери, которую тоже 
выслали из Вентспилса, а иногда за помощь в какой-нибудь 
работе картофельные очистки или горсть муки оставляла 
одна жалостливая русская бабушка. 

ДЕТСКИЕ ВОСПОМИНАНИЯ – БЕЗ СОЛНЕЧНЫХ ДНЕЙ  
В 1946 году ей, маленькому и слабому подростку, с изъ-

еденными вшами и блохами руками и спиной, разрешено 
вернуться на родину в одном из поездов, предусмотренных 
для реэвакуации латвийских детей, сирот и частичных сирот. 
Лиго девочка встретила у бабушки Эде Перконе в деревен-
ском доме «Дижлодес», который находился недалеко от 
нынешнего пансионата для пожилых людей «Селга».  

«Было радостно и одновременно грустно, потому что мать 
оставалась в депортации, а отец навсегда остался на чужби-
не, в неизвестной могиле», – вспоминает чувства того време-
ни Бенита, и вновь прикасается к цветочкам, выдержавшим 
зимнюю метель. 

«Жизнь продолжалась, только в воспоминаниях не было 
солнечного тепла детства, как нет яркости у этих цветков 
календулы, переживших заморозки», – Бенита задумчиво 
улыбается: наверное, поэтому в ее саду нет экзотических 
растений, однако полно «солнечных цветов» календулы, 
которые сами разрослись в ее саду. По мнению древних рим-
лян, они могут взбодрить и успокоить даже в самые тяжелые 
моменты, помогают вселить уверенность, ощутить радость и 
успокаивают боль. 

«Но душа, как известно, заживает медленнее всего, и в 
бессонные ночи и через много лет время от времени откры-
ваются раны», – признается Бенита. 

«МЫ ЕЛИ ПОЛУСГНИВШЕЕ МЯСО ЛОШАДИ»  
«Отцу было предъявлено обвинение в том, что он состо-

ял в организации айзсаргов и служил в Вентспилсской поли-
ции, хотя там он фактически был лишь техническим сотруд-
ником. Моя вина и вина моей матери состояла в том, что мы 
были частью семьи отца, значит, возможные враги советской 
власти. За первый год мама отдала практически все взятые 
с собой вещи, включая золотое обручальное кольцо, за про-
дукты. Потом иногда мы так голодали, что опухали глаза, и я 
не могла разглядеть не только лицо собеседника, но и тро-
пинку к дому было трудно увидеть. Как мы, дети депортиро-
ванных, не умерли, когда ели найденную в лесу полусгнив-
шую тушу лошади, я и по сей день не понимаю. К счастью, 
ненависти к себе со стороны местных жителей мы не чув-
ствовали, потому что и они находились в положении, кото-
рое было незначительно лучше нашего, но они смирились с 
этим неизбежным злом советской жизни», – Бенита никогда 
не пыталась посетить места, где жила в депортации, как это 
делают ее товарищи по несчастью. В том числе, и для того, 
чтобы лишний раз не доставлять себе боли, ведь все равно 
ничего не исправишь. 

Душа не покрывается снегом

БОЯСЬ СИБИРИ, ВЫТЯНУЛА СЧАСТЛИВЫЙ БИЛЕТ  
«Мать вернулась через год после меня, так как по «бума-

гам», которые ей там выдали, она считалась свободным 
человеком. Но через некоторое время где-то в верхах пар-
тии и власти было решено иначе, и ее через два года вме-
сте с сотнями других снова арестовали как лицо, бежавшее 
из депортации, отправили в один из лагерей в Сибири, где 
голод и унижения, теперь уже за колючей проволокой, ей 
пришлось терпеть еще шесть лет. По возвращении мама 
вышла замуж, но я осталась у нее единственным ребенком», 
– по словам Бениты, и у нее всего одна дочь, так как сын 
из-за своевременно не обнаруженного медиками и не лечен-
ного заболевания умер, когда ему было пятнадцать. К сча-
стью, через год родилась доченька Гуна. 

«Я вышла замуж рано, в основном по совету друзей и 
родственников. Они порекомендовали сменить фамилию, 
чтобы ЧК «потерял следы» и меня, как маму, не выслали бы 
повторно», – Бенита улыбается, вспоминая, как они были 
наивны, но признается, что ранний брак с судовым механи-
ком Арнолдсом Грошсом оказался счастливым билетом. В 
свою очередь, ее единственным рабочим местом (учитывая 
смену названий) до самого ухода на пенсию было Ремонтно-
строительное управление, в котором она начинала табель-
щицей и выросла до главного бухгалтера. Мечтой и призва-
нием было стать учительницей, но, ЧК, которое продолжало 
преследовать приехавшую на родину мать, отобрал у жен-
щины все документы, включая необходимые для поступле-
ния дочери.  

«ГУНАРА Я ЗНАЛА КАК ЧЕСТНОГО ЧЕЛОВЕКА, НО…» 
«С деньгами в семье было нелегко, мы снимали квартир-

ку, а потом муж у самоуправления запросил и получил землю 
под строительство частного дома. Потому что меня, как быв-
шую репрессированную, не ставили в очередь на квартиру. 
Землю выделили на песчанике, и только бывшие советские 
люди знают и смогут понять, сколько усилий и изобретатель-
ности тогда требовалось, чтобы достать соответствующие 

стройматериалы. По стечению обстоятельств землю выде-
лили рядом с участком Гунарса Шкеле, который тогда был 
моим коллегой, затем начальником, как и кабинеты на рабо-
чем месте у нас были рядом. На пенсию я вышла в 1999 году, 
и с того момента ни разу не была на своем бывшем рабочем 
месте, так как воспоминания о пятидесяти светлых и разноо-
бразных годах, проведенных там, отзываются своеобразной 
болью. Всю оставшуюся энергию я посвящала внукам, саду 
и своему дому.  

Сильный шок женщина пережила утром 13 мая 2002 
года, когда Вентспилс облетело известие: в самом цен-
тре города, на автобусной остановке возле входа в филиал 
«Хансабанка» Гунарс Шкеле из пистолета типа «Brauning» в 
расположенной рядом нотариальной конторе тяжело ранил 
жительницу Таргале Даце Озолиню, несколькими пулями 
попал в ее спутника Дмитрия Яшина, который пытался 
бежать из здания. 73-летний стрелок догнал его у входа в 
«Хансабанка», где на глазах у свидетелей трижды выстрелил 
в лежавшего на земле 33-летнего мужчину, а затем выпустил 
себе пулю в висок и через час умер в больнице. Как позднее 
сообщалось в прессе, Гунарс Шкеле тогда являлся совла-
дельцем одного из крупнейших вентспилсских предприятий 
ООО «Būve», занимался выработкой леса и в этой связи в 
тот день вроде бы заключил договор с обоими пострадав-
шими. Бенита до сих пор не может понять, почему между 
партнерами началась кровавая расправа, так как Гунара 
она знает как честного человека не только по работе, но и 
как соседа. Остается только вздохнуть – и такие времена 
пришлось пережить, Бенита надеется, что они никогда не 
вернутся. 

С ВЕРОЙ В РАБОТУ И ЧЕСТНОСТЬ 
Бенита признается, что Сибирь заставила ее задуматься, 

как мало на самом деле человеку нужно для счастья, и полу-
чить это можно, не преумножая без устали материальные 
блага, а сохраняя достойные взаимоотношения и хорошее 
здоровье. Подвижная, как ртуть, всегда излучающая доброту 
по отношению к близким, она до сего дня, как и многие дети, 
судьбы которых коснулась Сибирь, держится весьма бодро. 
Ведь есть достижимая цель, ради которой стоит постарать-
ся, – нужно увидеть, как встанут на ноги внуки и правнуки. 
Каждая осень несет с собой желание набрать полную кор-
зинку боровиков, каждое лето хочется окунуться в свое море, 
вода в котором кажется намного приятнее, чем когда-то в 
сибирской реке Енисее. На полках так много книг, которые 
хочется читать и перечитывать, так много любви хочется дать 
своим близким. Нужно успеть!

«Мы сами прилагали усилия, и Господь помог нам вос-
становить свободную Латвию. Поэтому я верю, что никог-
да больше не наступят времена, которые пережила моя 
бабушка Эде: ей было 86 лет, когда чекисты в тот страш-
ный день 25 марта больную подняли с кровати, перенесли 
в машину и увезли в Сибирь», – Бенита никогда не наме-
ревалась идти в политику, но она убеждена, что работа и 
честность когда-нибудь окажутся сильнее всего. А о геноци-
де можно будет прочитать только в старых книгах по исто-
рии. 

Мать 
Бениты 
Лидия, 
фото 
для 
доку-
ментов 
в депор-
тации.

Бенита с цветами календулы из собственного сада, которые цвели еще в декабре. 

Бенита в детстве в Вентспилсе с родителями (слева) –  
отцом Аугустом и матерью Лидией. 
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«Декабрь зимой подобен июню летом. 
Если декабрь сухой – весна и лето 
будут сухими», – гласит народное 
поверье. Какие еще существуют пове-
рья о декабре? 

• Kаким будет 1 декабря, такой будет 
и зима. Если утром 1 декабря холодно, то 
начало зимы будет холодным. Если вече-
ром 1 декабря идет снег, то зима будет 
долгой, а весна – поздней. 

• Если 4 декабря, на Варварин день, 
стоит мороз, то во все последующие 
зимние праздники тоже будет морозно. 
Если оттепель, то стоит ее ожидать и в 
праздники. 

• 6 декабря – день Никлавса, или День 
лошадей. Это праздник, во время которо-
го внимание уделяется домашним живот-
ным, особенно лошадям. Кто их внима-
нием обойдет, у того не будут водиться ни 
лошади, ни домашняя птица, ни овцы. В 
свою очередь, если 6 декабря дует север-
ный ветер и идет снег, то лето будет холод-
ное и дождливое. 

• Если 13 декабря, в день Люции утро 
ясное, то оставшиеся дни декабря будут 
сухими. Если идет снег, то он продолжит 
идти до Рождества. 

• Если 22 декабря солнечно и ясно, 
то и 31 декабря будет ясно и морозно. 
Если пасмурно и иней – в Новый год будет 
оттепель.

Народные 
поверья 
о погоде 
в декабре

Вентспилс. Эпоха рококо – VIII
Печные трубы разобрать, сено 
выбросить, свиней отдать бедным! 
Вторую половину XVIII века в истории культуры Европы называют эпохой Просвещения; писатели, философы, ученые говорили и писа-
ли о необходимости привнести в сознание человека свет, развивать личность, освободить дух. 1769 год считается началом мировой 
индустриальной революции – новые способы получения железа и стали, полуавтоматические прядильные машины и изобретение паро-
вой машины. В литературе – эпоха «Бури и натиска» – утверждение прав и свобод индивида; Гете уже написал «Страдания молодого 
Вертера», Шиллер – «Разбойников» и «Оду к радости» (1786), которую в финал своей 9-й симфонии включил Бетховен и которая ныне 
является гимном Европейского Союза. 

Э то – духовная сторона в 
Западной и Центральной 
Европе. Что касается физиче-
ской, или материальной, то в 
этой области, по сравнению со 

средневековым периодом и парой предыду-
щих столетий, больших перемен не наблю-
дается. Города, особенно метрополии, гряз-
ны и перенаселены, санитария и гигиена – 
в зачаточном состоянии (запрещено выли-
вать помои из окна – однако выливать их 
возле дверей можно). Жители беззащитны 
перед эпидемиями и инфекционными забо-
леваниями, водохранилища засорены сточ-
ными водами и прочими нечистотами. 

Что касается Вентспилса, нет уверен-
ности в том, что у жителей города было 
хоть какое-то представление об эпохе 
Просвещения и его представителях – разве 
что у какого-нибудь «высокообразованно-
го» учителя, священника, по крайней мере, 
у разносторонне развитого и социально 
активного Баннаша, которого мы упоминали 
в предыдущих очерках. Однако в отношении 
внутреннего порядка и гигиены Вентспилс 
XVIII века можно с уверенностью прирав-
нять к любому другому городку в Европе. 

Тема статьи в этом номере – городское 
благоустройство, т. е. действия, которые на 
налоги граждан должно было организовать 
и осуществить самоуправление того време-
ни (ратуша). 

Начнем с того, на что в любом городе 
обращаешь внимание в первую очередь, 
– состояние улиц. Напрасно искать некое 
подобие брусчатки; так называемые улицы 
(мы знаем их названия) являлись просто 
незастроенными полосками земли. В более 
старой части Вентспилса (между улицами 
Кулдигас, Плата, Пилс и Лиела) они кривые, 
узкие, и кажется, что более новые (между 
улицей Пилс, набережной Венты и рынком) 
– относительно прямые и более широкие. 
Никакого отличия между частью для проез-
да карет и упряжек и пешеходной дорожкой. 
Там, где ширина улиц позволяла, выкопаны 
отводные канавы; где такой возможности не 
было, наиболее ответственные домовла-
дельцы установили деревянные настилы. 
В 1779 году купцы и ремесленники попро-
сили ратушу издать указ, чтобы на улицах, 
на которых собирается вода, были вырыты 
канавы для ее отвода. Их выкапывали не 
только на улицах, но и на частных терри-
ториях (участках земли) – очевидно, уро-
вень подземных вод в старину в Вентспилсе 
был выше, чем сегодня. Кое-где установили 
примитивные деревянные «трубы» (стоки). 
Например, в 1770 году ратуша распоряди-
лась привести в порядок улицу между участ-
ками земли бургомистра Зелса и еще двух 
граждан, а также с разрешения господина 
бургомистра – установить деревянный сток 
в пределах его земельного участка. Еще 
двум бюргерам велели обеспечить сточные 
канавы на их участках. Отсюда можно сде-
лать вывод, что в XVIII веке улицы наше-
го города большую часть года были гряз-
ными, на них царила сырость. К тому же, 
свои «кучки» повсюду оставляли лошади 
горожан, уже не говоря о бродячих сви-
ньях, наверное, и мелком скоте и собаках. 
Кажется, существовало правило, которым 
запрещалось вываливать бытовые отхо-
ды на улице, но соблюдать его никто не 
спешил… В марте 1784 года на собрании 
ратуши и бюргеров обсуждался вопрос о 
беспорядке, отходах и экскрементах скота 
на улицах, по поводу чего многие возму-
щались. Ратуша поручила судебным слу-
жащим проверить положение дел и доло-
жить, чтобы можно было «принять меры и 

сделать шаги», однако… уже не в первый 
раз. Как можно догадаться, на улицы выли-
вались помои, хотя во многих дворах были 
помойные ямы, куда выливали и содер-
жимое ночных горшков. К грязи и сырости 
добавились неприятные запахи. Учитывая 
то, что улицы совсем не освещались, вечер-
няя прогулка в эпоху рококо в Вентспилсе 
могла обернуться весьма неприятно. И не 
только вечером, – здесь вновь следует вер-
нуться к несчастным свиньям бюргеров, 
которые были настоящим камнем преткно-
вения на протяжении ста и более лет. 

В 1760 году эльтерман гильдии купцов 
в своей жалобе ратуше писал: «Огромные 
убытки, которые из-за этих животных при-
ходится нести бюргерам, а также факт, что 
свободное перемещение свиней противо-
речит порядку в любом городе, заставляет 
уважаемых купцов покорно просить почтен-
ную ратушу ликвидировать этот беспорядок. 
Необходимо взять пастуха, который при-
сматривает за свиньями (...)». Несмотря на 
очевидную необходимость (разве ратманам 
свиньи не действовали на нервы?), пастух 
так и не был принят, и годом позже «тема 
свиней» стала актуальной снова. На сей 
раз ратманы все же отреагировали, и тон 
публичного документа стал угрожающим: 
«Почтенная ратуша издает распоряжение, 
чтобы те, кто выращивает свиней, договори-
лись или не выпускать свиней из хлева, или 
принять пастуха. В противном случае, если 
свиньи опять будут бродить по улицам, их 
поймают, заколют, мясо не отдадут владель-
цу, а доставят его в богадельню или разда-
дут другим беднякам». Учитывая, как мед-
ленно до горожан того времени «доходи-
ла» любая несущая перемены информация, 
будем надеяться, что вентспилсским бедня-
кам того времени хотя бы пару раз удалось 
полакомиться свежей, вкусной свининой. 

В городе, где большая часть жилых домов 
и абсолютное большинство хозпостроек – 
из дерева, одна из самых важных вещей 
– пожарная безопасность, что тоже можно 
причислить к благоустройству. Пожары в 
Вентспилсе случались часто, практически 
ежегодно, даже по несколько раз. В доку-
ментах, которые использовались при подго-
товке этого цикла статей, не упоминалось о 
человеческих жертвах, надо полагать, тако-
вых не было. Приходится лишь удивляться, 
как легкомысленно или глупо (или и то, и 
другое) поступали в давние времена вент-
спилчане. Так, в марте 1744 года работни-
ки бургомистра Бенкена в овине пастора-
та сушили паклю и одновременно варили 
смолу (!). «К обеду этот овин выгорел до 
основания», – лаконично информирует эль-
терман гильдии купцов в своем донесении. 
Создается впечатление, что в большей сте-
пени виноват сам «почтенный бургомистр», 
а не группа работников, потому что по-на-
стоящему умным его даже по стандартам 
того времени нельзя назвать. Об этом сви-
детельствуют многократные жалобы рату-
ше эльтермана Ниса, а именно: «высокоч-
тимый бургомистр господин Бенкенс, вла-
делец кабака Кригерс и игольщик Венигс 
полностью загружают чердак сеном, несмо-
тря на то, что это противоречит всем указам 
руководства. И в этом году они стали скла-
дывать на чердаке сено, поэтому эльтерман 
просит, чтобы всем, под угрозой штрафа в 
20 талеров, вменили в обязанность соблю-
дать этот запрет, также чтобы был нака-
зан Кригерс, который должен убрать сено 
с чердака и выкинуть его на улицу. Так как 
в кабаках трубки с табаком не стоят без 
дела, а некоторые даже с ними ложатся 
спать на сено, то легко можно поджечь весь 

город, упаси Бог! Эльтерман просит со всей 
серьезностью отнестись к этому вопросу, 
иначе самим придется думать, как уберечь 
свое имущество!» 

Несмотря на то что на домах более обе-
спеченных горожан были огнеустойчивые 
черепичные крыши, большое число домов 
имели крыши соломенные, даже на доме 
священника Баннаша была именно такая. 
В то же время не все жилые здания могли 
гордиться хорошими печными трубами – 
много где сохранились полуоткрытые очаги 
с боровами, над которыми были просто 
дыры в крыше. 

В донесении купцов от 1764 года сказа-
но: «Почтенная ратуша дала распоряже-
ние, которое служит безопасности города, 
поэтому очень хорошо, что каждый бюр-
гер должен построить в своем доме хоро-
ший брандмауэр и печную трубу, в против-
ном случае грозит штраф в 10 гульденов. 
Несмотря на это, в городе еще много домов, 
в которых нет ни брандмауэра, ни печной 
трубы, и соседям приходится жить в посто-
янном беспокойстве и страхе». Дано рас-
поряжение сложить печные трубы и бран-
дмауэры до Микели – 29 сентября, одна-
ко многие горожане проигнорировали это 
распоряжение, то ли из-за пассивности, то 
ли из-за недостатка средств. В 1767 году 
на совместном собрании ратуши и бюр-
геров пожарный Дидрихсен докладывал: 
«Весь город подвержен опасности пожа-
ра, потому что во многих домах к печным 
трубам подсоединены дымоходы, которые 
невозможно вычистить». Ратуша пообеща-
ла Дидрихсену: если он и его подмастерье в 
случае пожара всегда будут готовы помочь, 
они получат 80 гульденов в год. В 1781 бюр-
геры «покорно просят почтенную ратушу» 
купить и держать в ратуше по меньшей 
мере один пожарный шланг, кожаные ведра, 
пожарную лестницу и пару крюков, а также 
потребовать, чтобы каждый бюргер приоб-
рел кожаные ведра. «Нужно провести про-
верку печных труб и снести те, которые не 
из камня, несмотря на то, кому они принад-
лежат». Служащему ратуши или торгового 
суда вменить в обязанности в случае пожа-
ра бить в городской барабан, чтобы пред-
упредить жителей во всех концах города. 
Трубочист был обязан печные трубы и бран-
дмауэры в домах совсем бедных людей 
чистить бесплатно. 

И еще о некоторых предложениях по 
благоустройству, которые все же не были 
реализованы. В 1768 году купцы подали 
в ратушу предложение построить порохо-
вую башню – «поскольку в городе хранят-
ся большие запасы пороха, для предотвра-
щения возможных несчастных случаев». 
Однако собрание бюргеров и ратуши пред-
ложение отклонило «в связи с большими 
затратами», так как у города и так очень 
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много долгов. В 80-е годы купцы предло-
жили ратуше построить «крепкую и надеж-
ную тюрьму, из которой злоумышленники не 
могли бы сбежать». Отклонено по упомяну-
той выше причине. 
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Кайминьш пострадал 
при пожаре 
В воскресенье вечером при пожаре в 
квартире в центре Риги пострадал депу-
тат Артусс Кайминьш, который получил 
ожог 10% тела. 

Наиболее реальный 
кандидат – Казакс 
Вероятнее всего, на должность руково-
дителя Банка Латвии будет выдвинут 
член совета банка Мартиньш Казакс. 
Коалиционные партии несколько раз 
подчеркнули, что необходимо догово-
риться о едином кандидате на долж-
ность президента центробанка, чтобы не 
допустить ситуации, когда при избрании 
на высокую должность решающими ста-
нут голоса оппозиционных политиков. 

Почти 27 000 жителей 
не подали декларации 
Годовую декларацию о доходах за 2018 
год все еще не подали 27 655 жителей, 
которые должны сделать это обязатель-
но, свидетельствуют данные Службы 
госдоходов. Это лица, которые долж-
ны внести в госбюджет разницу в нало-
гах, возникшую в результате применения 
дифференцированного необлагаемого 
минимума, или прогрессивной налого-
вой ставки. Если декларация будет пода-
на до конца текущего года, то санкций не 
последует, однако в следующем году не 
подавших декларацию ожидает процесс 
взыскания долга. 

На должность директора 
ЛАИР – 7 претендентов 
Во втором туре конкурса на должность 
директора Латвийского агентства инве-
стиций и развития будут состязаться 
7 из 13 претендентов, которые подали 
свои заявки. Первые интервью в рамках 
второго тура уже состоялись. В третьем 
туре конкурса будут оценены управлен-
ческие компетенции претендентов. 

На канале LNT новости 
только рано утром и ночью 
Новости телеканала LNT выходят толь-
ко ночью и ранним утром. Пока будет 
принято решение о выдаче нового раз-
решения на вещание, «All Media Baltics» 
обеспечит выполнение требования об 
определенном объеме новостей на кана-
ле LNT. С понедельника – 2 декабря на 
канале LNT транслируются новости, под-
готовленные службой новостей TV3. 

Трагическая авария 
в Мадонском крае 
В Maдонском крае в понедельник утром 
в машине, которая въехала в пруд, 
обнаружены тела четверых погибших. 
Автомашина съехала с дороги, опроки-
нулась, соскользнула в пруд и проло-
мила лед. До прибытия ГПСС из авто-
машины своими силами выбрались два 
человека. 

Ботанический сад 
превратится в Зимний сад 
света 
В Ботаническом саду ЛУ с 6 декабря 
до 5 января будет открыт Зимний сад 
света, который создавали 20 латвийских 
художников по свету. Билеты можно при-
обрести в кассах и интернет-магазине 
«Билешу сервисс», а также возле входа 
в Зимний сад света. Для детей до 6 лет 
вход бесплатный.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 124 388 евро. 

СЛОЖНЫЕ ДЕЛА ПОКАЗЫВАЮТ, ЧТО 
РАССЛЕДОВАНИЕ ДЕЛ ЗАТЯГИВАЕТСЯ

Дела, которыми руководит Подиньш, не 
доводятся до конца, то есть из крупных дел 
они превращаются в неперспективные, и 
для уголовного преследования передает-
ся лишь часть. На это утверждение специ-
алист по общественным отношениям СГД 
Андрейс Вайварс в беседе с BNN назвал 
это «глупостями». Однако BNN не нашел ни 
одного пресс-релиза СГД о том, что громкие 
дела, о которых информировали массмедиа, 
были отправлены прокуратуре, а виновные 
привлечены к ответственности; сообщалось 
лишь об отдельных эпизодах.

После смерти Валерия Малыгина возник-
ло подозрение о фиктивных сделках в ком-
пании “Olainfarm”, поэтому опекунша дочери 
Малыгина Сигне Балдере-Силдзене написа-
ла заявление Таможенно-налоговому управ-
лению СГД, чтобы оно проверило подозри-
тельные сделки. Руководитель управления 
Каспарс Подиньш поручил компетентным 
структурам проверить информацию и найти 
дополнительные доказательства.

Был собран объемный материал и дело 
было доверено старшему следователю.

Поскольку подозрения вызывали фиктив-
ные договоры о маркетинговых услугах, то 
было возбуждено уголовное дело, чтобы 
запросить у Кипра в рамках правовой помо-
щи информацию и свидетельства о выше-
упомянутых фиктивных сделках. Если уго-
ловное дело не возбуждается, тогда добы-
тая следователем информация не имеет 
доказательной силы, а иностранные пра-
воохранительные органы не окажут помо-
щи в получении информации от иностран-
ных фирм.

Через несколько дней после нача-
ла уголовного производства член правле-
ния “Olainfarm” Мартиньш Криекис резко 
отреагировал на это и отнес в Бюро по пре-
дотвращению и борьбе с коррупцией и про-
чим государственным учреждениям заявле-
ние о том, что следователь сфабриковала 
материалы дела “Olainfarm”.

Однако никто не выясняет, как Криекис 
узнал о начале дела, если эта информация 
не была публично доступной. Есть подо-
зрение, что ее «слили» приближенные к 
Подиньшу должностные лица.

Должностные лица Таможенно-налогового 
управления СГД собрали немалую дока-
зательную базу, однако под руководством 
Подиньша дело было изъято из делопро-
изводства следователя. Затем оно из СГД 
попало в Управление по борьбе с экономи-
ческими преступлениями, хотя было воз-
буждено за легализацию преступно нажитых 
средств. Дела об отмывании денег, нажитых 
именно с помощью мошенничества с нало-

Действительно ли кто-то в СГД намеренно 
затягивает рассмотрение крупных дел?
В том, что дела об отмывании крупных сумм либо не расследуются (“Olainfarm”), либо расследование затягивается (“Dinaz” и “Dīlers”), вероятно, виноват 
начальник Таможенно-налогового управления Службы государственных доходов Каспарс Подиньш, который тем не менее представлен к званию генерала.

гами в крупном размере, являются прерога-
тивой СГД.

В Польше уже есть обвинения, а в 
Латвии дело передано самым неопытным 
следователям

Бывший следователь по делу “Olainfarm”, 
которая работала с такими громкими уголов-
ными делами, как “Dinaz” и “Dīlers”, подго-
товила их к передаче в прокуратуру. СГД в 
своих пресс-релизах использовала эти дела, 
чтобы похвалиться своей работой: в резуль-
тате расследования были конфискованы и 
переведены в государственный бюджет вну-
шительные денежные суммы.

Источники BNN в Специальной прокура-
туре по организованной преступности и дру-
гим отраслям рассказали, что дело “Dīlers” с 
проектом решения о передаче для нача-
ла уголовного преследования стояло в 
шкафу у надзорного прокурора с прошло-
го лета. А теперь, когда, скорее всего, по 
заявлению Подиньша следователь «повы-
шена в должности» и потому не занима-
ется делами “Dinaz” и “Dīlers”, а также 
делом “Olainfarm”, они в ближайшее время 
не будут переданы в полном объеме.

Известно, что в структурах СГД пониже-
ние в должности ассоциируется с правона-
рушениями сотрудника. А если есть желание 
избавиться от неудобного работника в какой-
то структуре, то повышение старательного 
человека в должности позволяет освободить 
его от важного дела и, по сути, не дает пово-
да этому сотруднику жаловаться.

К тому же довольно крупные дела направ-
лены в регион, где у следователей нет 
опыта в делах таких объемов и значимости. 
Причина – там меньше загруженность.

Велика вероятность, что 
дела “Dinaz” и “Dīlers” так и не дойдут до 
прокуратуры.

BNN известно, что должностным лицам, 
связанным с делом “Dinaz”, уже предъявле-
ны обвинения в Польше. А в Латвии выше-
стоящие лица, возможно, захотят отправить 
лишь часть дела, а именно: наложить штраф 
лишь за часть совершенного, а остальное 
расследовать «потом».

НЕПОДАННЫЙ ОТЧЕТ
Как свидетельствует информация в рас-

поряжении BNN, когда Иева Яунземе стала 
руководить СГД, то она своей резолюцией 
поручила Подиньшу подать отчет о нало-
говых и таможенных уголовных делах за 
десять лет, чтобы можно было потребовать 
объяснений касательно громких дел.

Однако отчет так и не было подан, пото-
му что должностные лица, «стоящие» над 
Яунземе», намекнули ей, чтоб «притормози-
ла» с требованием объяснений и информа-
ции от Подиньша.

С большой долей вероятности в отчете 
могло появиться то, что все крупные дела, 
попавшие в ведение Подиньша, «вдруг» ста-
новились неперспективными.

В Министерстве финансов, которому 
напрямую подчиняется СГД, советником 
Яниса Рейрса в сфере налогов, таможни 
и борьбы с теневой экономикой работа-
ет печально известный, ушедший из СГД 
Каспарс Чернецкис, у которого, по сведени-
ям BNN, теплые отношения с Подиньшем и 
его заместителем. Может, это совпадение, но 
когда Чернецкис начал работать в министер-
стве, то потребность в отчете уже не была 
актуальной, и он не был подан.

В беседе с BNN специалист по обществен-
ным отношениям СГД Андрейс Вайварс ска-
зал, что вряд ли кто-то поручал Подиньшу 
писать такой отчет.

Как известно, СГД подотчет-
но Министерству финансов. Поэтому 
Чернецкис, хоть официально уже и не рабо-
тает в СГД, дает службе неофициальные 
распоряжения, как работать. Об этом свиде-
тельствуют источники BNN.

ПСЕВДОУСПЕХИ ПО ДЕЛАМ 
О КОНТРАБАНДЕ

Доступная BNN информация свидетель-
ствует о том, что статистика дел, которую 
предъявил Подиньш, не такая уж и печаль-
ная благодаря делам о контрабанде. А по 
делам об отмывании денег результатов нет.

Есть подозрение, что расследование дел 
затягивается. Кроме того, ранее в публич-
ном пространстве появлялась информация о 
том, что сотрудники, которые напрямую под-
чиняются Подиньшу, не считают его пример-
ным руководителем и авторитетом.

Хоть Вайварс и отрицает, что работники 
СГД писали заявление на Подиньша, одна-
ко информация в распоряжении BNN сви-
детельствует об обратом: такие заявления 
были и написанное там настораживает.

В письме, адресованном гендиректору СГД, 
Подиньша обвиняют в исполнении политиче-
ских заказов, в сведении счетов, в двойных 
стандартах, в искажении фактов и ангажиро-
ванности, а также в длительном прикрытии 
недобросовестных должностных лиц и даже 
в продвижении на руководящие должности.

К тому же многие подчиненные Подиньша, 
как свидетельствуют источники BNN, меня-
ют работу на аналогичные должности в дру-
гих учреждениях или в частных структурах, 
где они получают такую же зарплату, но 
не работают под руководством Подиньша. 
Можно сказать, что последние два года ком-
петентные сотрудники массово покидают эту 
структуру.

По словам Вайварса, Подиньш заслу-
жил генеральское звание за «огромный лич-

ный вклад в эту работу 
и добросовестное отно-
шение к должностным 
обязанностям».

Однако такие подозре-
ния, как затягивание рас-
следования дел, прикры-
тие контрабанды и выпол-
нение политических зака-
зов, не свидетельствуют 
о безупречной репута-
ции и принципах хороше-
го управления. Поэтому 
логичен вопрос: заслу-
живает ли генеральско-
го звания человек, кото-
рый, возможно, допуска-
ет такую текучку кадров и 
сам создал ситуацию, при 
которой расследование 
дел затягивается, так как 
нет компетентных следо-
вателей, которые бы ими 
занимались? 

BNN
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Вентспилчане номинированы 
на Латвийский приз года 
в области спорта 
На звание «Лучшая спортсмен-
ка» номинирована спортсменка 
Вентспилсской олимпийской сборной 
Ребека Коха. Наряду с ней номини-
рованы Тина Граудиня и Анастасия 
Кравченока (пляжный волейбол), а 
также теннисистки Елена Остапенко 
и Анастасия Севастова. На зва-
ние «Лучший тренер» номинирова-
ны Эдуардс Андрушкевичс, Сандис 
Прусис, Дайнис Дукурс, Бобс 
Хартлийс и Геннадий Самойлов. 
Бывший игрок баскетбольного клуба 
«Вентспилс» Янис Стрелниекс номи-
нирован на приз за волю к побе-
де (образец в спорте), наряду с ним 
номинированы Каспарс Ступелис и 
Мартиньш Плявиньш. 

Koха претендует на титул 
самого популярного 
спортсмена года 
Ребека Коха – одна из 12 претен-
дентов на приз «Самый популярный 
спортсмен года в Латвии», который 
будет вручаться на основании резуль-
татов голосования болельщиков. На 
титул самого популярного спортсме-
на претендуют и Майрис Бриедис, 
Янис Бауманис, Мартинс Дукурс, Тина 
Граудиня, Паулс Йонасс, Анастасия 
Кравченока, Дайнис Криштопанс, 
Оскарс Киберманис, Елена Остапенко, 
Анастасия Севастова и Каспарс 
Ступелис. Голосовать можно до 19 
декабря, а первый этап голосования 
на портале ww.lsm.lv завершится 18 
декабря в 23.59. Затем на приз будут 
претендовать три спортсмена, полу-
чивших наибольшее число голосов. 
Имя обладателя приза станет извест-
но во время прямой трансляции цере-
монии вручения Приза года в спорте 
на канале LTV1 и replay.lv 19 декабря. 

Вентспилсская команда 
по фрисби начинает 
новый сезон 
1 декабря в Огре прошли игры 
Латвийской лиги фрисби нового сезо-
на – 2019/2020. В этом году в сорев-
нованиях стартуют девять мужских 
команд: «Wild Things» (Саласпилс), 
«Hardcore Ultimate» (Рига), «Ogre», 
«Ultimate Decision» (Рига), «Salaspils 
Jr», «WildCats» (Инчукалнс), 
«Valmiera», «Valmiera-2» и «Ventspils 
Frisbija klubs». Вентспилчане в пер-
вом туре провели две игры, одержав 
победу против валмиерской команды 
с результатом 12:8 и пережив пораже-
ние от саласпилсской «Wild Things» с 
результатом 11:13.

У Давида Соловьева 
– золотая медаль в 
кикбоксинге 
Воспитанник «Ventspils Kikboksa 
Leģions» Давид Соловьев (тренер 
Сергей Денисов) на посвященных 
Международному дню кикбоксинга 
соревнованиях, прошедших в конце 
прошлой недели в олимпийском цен-
тре «Электрум» в Риге, боролся в 
дисциплине «kick light» в весовой 
категории до 75 кг, в группе взрослых, 
и провел два боя. В первом он одер-
жал убедительную победу, во втором, 
по решению судей, – ничья. 

Улдис Яунспрогис становится 
двукратным чемпионом 
В 4-м этапе розыгрыша кубка «Walters» 
по прикладной стрельбе в двух дис-
циплинах и упражнениях PPC 48 и 
PPC 60 успеха добился тренер отде-
ления пулевой стрельбы спортивной 
школы и инструктор по стрельбе Улдис 
Яунспрогис, который одержал побе-
ду в обоих упражнениях как на этом 
этапе, так и в общем зачете сезона. 
Улдис Яунспрогис второй год подряд 
становится абсолютным чемпионом.

В среднем тело человека состоит 
на 70% из воды, иными словами, 
всю жизнь мы главным образом 
существуем как вода. Как людям 
жить здоровыми и счастливыми? 

Ответ прост: позитивными мыслями и энерге-
тикой очищать воду, которая составляет 70% 
нашего тела. 

Масару Эмото доказал, что в природе 
молекулы воды образуют симметричный узор, 
который напоминает снежинки. Негативные 
эмоции, резкий шум, химические вещества 
этот орнамент разрушают и превращают в 
хаос. Энергетически засоренной считается и 
вода из-под крана, поскольку она, проходя по 
трубам, собирает негативную информацию и 
энергию. 

Считается, что любая вода содержит 
информацию, так как она наделена памятью. 
Именно поэтому с давних времен в народной 
медицине существуют методы, как при помо-
щи специально запрограммированной воды 
заставить организм оздоровиться. Основная 
мысль проста – каждая капелька содержит 
и передает другим молекулам воды инфор-
мацию, которую целитель или же мы сами в 
нее заложили. 

ЖИВАЯ И МЕРТВАЯ ВОДА
Все больше исследователей признают, что 

рассказанное в сказках разных народов о 
живой и мертвой воде не лишено рациональ-
ного зерна. 

В народе живой водой называется и та, 
которую мы черпаем из колодца или источни-
ка. В свою очередь, в Средней Азии существу-
ет убежденность, что живая вода только та, 
которая течет. Постояв два часа в какой-либо 
емкости, она превращается в мертвую. Для 
того чтобы вновь сделать эту воду живой, ее с 
достаточно большой высоты десять раз пере-
ливают из одной емкости в другую. 

Биоэнергетики рассказывают, что живую 
воду можно использовать, чтобы избавить-
ся от депрессии, повысить трудоспособность 
и улучшить иммунитет. Стакан такой воды 
рекомендуется выпивать с утра на голодный 

Живая вода, ее приготовление 
и использование
После того как японский ученый Масару 
Эмото заявил о том, что вода облада-
ет способностью переписывать информа-
цию, в способность воды излечивать от 
различных заболеваний поверили многие 
люди во всем мире. Сегодня мы попыта-
емся приподнять вуаль над некоторыми 
секретами, которые таит в себе вода. 

желудок. Живая вода ускоряет процессы жиз-
недеятельности, мертвая – очищает, стаби-
лизирует, консервирует, успокаивает нервы, 
замедляет рост опухолей, уменьшает воспа-
лительные процессы в организме. 

Самый простой способ приготовления 
живой воды – поместить емкость с водой в 
морозильную камеру, а затем разморозить ее. 
Еще можно налить воду в стакан, обхватить 
его ладонями и попросить у воды в мыслях 

В выходные дни и в начале недели ещё ожидается достаточно тёплая погода, одна-
ко уже во второй половине недели ожидается минусовая температура, а также снег, 
обещает прогноз Gismeteo.

Ожидается и дождь, и снег

 В субботу и воскресенье воздух про-
греется до +8 и + 5 градусов, также ожи-
дается дождь. И понедельник нам обе-
щает + 6 градусов и дождь. Но, начиная 
со вторника, столбик термометра будет 
опускаться всё ниже и ниже, а также пой-
дёт снег. Во вторник ожидается +2 граду-
са, в среду +1, в четверг и пятницу уже 

ожидается 0 градусов, а в выходные дни 
на следующей неделе, как и положено 
зимой, температура воздуха опустится до 
– 3 градусов. 

В конце этой недели ночами синоптики 
обещают +5 и + 4 градуса, в понедельник 
и вторник +2, +1, а в остальные дни неде-
ли уже - 4 градуса. 

или на словах все, чего вы желаете, – изле-
читься от болезни, улучшить здоровье, само-
чувствие и т. п. 

В свою очередь, мертвая вода служит для 
лечения ран, полстакана такой воды помо-
жет понизить кровяное давление, при голов-
ной боли и даже бессоннице. Мертвую воду 
используют также для дезинфекции различ-
ных предметов и продуктов. Мертвую воду 
целители используют в лечении, особен-
но – как дополнительное средство в случае 
новообразований. 

СЕРЕБРЯНАЯ ВОДА
Хорошо известный способ улучшить воду 

– при помощи серебра. Не зря наши предки 
воду хранили в серебряной посуде, а в наши 
дни для приготовления серебряной воды в 
нее можно поместить серебряную ложечку 
или пятилатовик Первой Республики – сере-
бряную Милду. 

Почему такая вода полезна? Ионы серебра 
попадают в воду, дезинфицируя ее, а также 
уничтожая микробы и бактерии. Воду, насы-
щенную ионами серебра, можно и приобре-
сти. Правда, в таком случае ионами она насы-
щается искусственно. Такую серебряную воду 
рекомендуется употреблять короткое время, 
так как серебро в большой концентрации 
способно уничтожать микрофлору толстой 
кишки. Однако воду, улучшенную при помощи 
серебряной монетки или ложечки, можно упо-
треблять без ограничений. 

Еще состав воды можно улучшить при 
помощи кварца или кремния. Небольшой 
кусочек кремня, опущенный в емкость с 
водой, обязательно сделает ее энергетически 
более насыщенной. 

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Все знают, что в советской Латвии ни у кого не было зим-
них шин. И в основном все водители были живы и здоровы, 
за исключением тех, кто уже на кладбище. Так что про эту 
чепуху забудьте. Неумелый водитель и с известными шинами 
«Bridgestone» будет в канаве. 

(Из комментария на портале “Delfi”)
• • •

О шинах, джигитах и «полицейском государстве»
По правде говоря, здесь стоит добавить, что принятое ДБДД и 

ДП решение никоим образом не относится к «заполнению дыры в 
государственном бюджете на зарплаты медикам», «этим компен-
сируют снижение доходов от радаров» …  По той простой причи-
не, что денежные штрафы будут взиматься в уже предусмотрен-
ном в настоящее время объеме -  30 евро за несоответствующие 
шины. А именно, штрафы увеличены не будут, так как ДБДД или 
ДП этого сделать не могут, здесь необходимы изменения в законе 
о дорожном движении, и пока то, что может сделать ДБДД и ДП 
– могут смело запретить участвовать в дорожном движении авто-
мобилям, которые не отвечают техническим требованиям, в том 
числе – не оборудованы нормальными зимними шинами в зимних 
условиях. И именно такой является суть решения – приостановить 
действие номерных знаков и аннулировать технический осмотр… 
Следовательно, запретить автомашине участвовать в дорож-
ном движении, чтобы не подвергать опасности других водителей. 
Однако такой аргумент, безусловно, работает только для логиче-
ски мыслящих автоводителей, а не для тех, чьи интеллектуаль-
ные способности позволяют только «распустить Сейм» или напи-
сать трёхстрочный комментарий с 20 грамматическими ошибками 
о своих способностях, как в советское время, ездить без каких-ли-
бо зимних шин. 

Один умник в интернете, комментируя новость о приостановле-
нии действия номерных знаков, указал на то, что только в Латвии 
можно «так действовать», и предложил брать пример из неназван-
ных им других стран, где улыбающийся полицейский обходится 
мягким предупреждением и погрозит пальцем. Правда, автор ком-
ментария, видимо, не информирован, что объёмы штрафов и их 
применение, например, во многократно упоминаемых Германии, 
Франции, Великобритании и практически во всех цивилизованных 
странах Европы намного более суровы, чем у нас. Например, во 
Франции показание радара, показывающего нарушение на 1 km/h, 
обойдётся водителю в 45 евро, если оплата будет произведена 
в первые 60 дней, и 180 евро, если оплата не будет произведе-
на в течение 4 месяцев. В свою очередь в скандинавских странах 
неподходящие шины «оцениваются» вплоть до тысячи, вдобавок с 
лишением прав.  И без предупреждения или без того, чтобы толь-
ко погрозить пальцем…

P.S. Интересно, почему в том случае, если авария вызвана отка-
зом тормозов, ни у кого не возникает вопрос о суровости штрафов 
или лишении прав, в то время когда «лысая» резина – это не при-
чина, чтобы запретить ездить по дорогам совместного пользова-
ния?  

Призывая к безопасной езде, искренне ваша,
“Ventspilnieks.lv”

Выставка в галерее «Žagatа»
До конца года в галерее «Žagata» можно 
посетить выставку работ вентспилсских 
любителей искусства.  

Еще одна капсула 
В фундаменте здания на улице Ганибу, 103, 
замурована капсула с посланием. Там нач-
нет действовать предприятие по производ-
ству листов поликарбоната «Ultraplast EU». 

Погибла женщина 
При пожаре в двухэтажном жилом доме 
на улице Таргалес погибла 82-летняя 
женщина. Начат уголовный процесс. 

Жег одежду
В помещении учреждения отдыха на 
улице Кулдигас неадекватный мужчина 
жег верхнюю одежду. Работники учрежде-
ния потушили огонь до прибытия пожар-
ных. Поджигатель доставлен в психонев-
рологическую клинику.  

Нужно учиться лучше 
В 3-й средней школе прошел семинар 
«Умный. Талантливый. Успешный». Его 
рабочими темами стали: организация 
рабочего времени, заинтересованность, 
энтузиазм и развитие творческих способ-
ностей, достижение успешных результа-
тов в обучении, развитие талантов, созда-
ние успешной модели деятельности, ори-
ентация на оптимизм и качество жизни.  

Первая выставка
В 1-й гимназии открыта первая фото-
выставка Гундеги Ребхуны «Наблюдай…
Ощути… Испытай». Все фотографии сде-
ланы во время прогулок по любимому 
маршруту фотографа – променад улицы 
Остас, улица Пилс, Южный мол, пляж.  

Закрыта «Alanya Kebabs» 
Закрыта кебабная «Alanya Kebabs», про-
работавшая неполные полтора года. 
Владельцы комментариев не дают. 

У «Дзелме» – юбилей 
Судно-землесос «Дзелме» Управления 
Вентспилсского свободного порта отмети-
ло 40-летний юбилей с момента построй-
ки. Корабль был создан на Астраханской 
судоверфи в 1979 году, в Вентспилсе он 
оказался в 1994 году.  

Kaнадский гусь 
К уткам на Видумупите присоединился 
канадский гусь. Возможно, птицы сбежали 
из какого-либо зоопарка.  

Праздник стропил
Отмечен праздник стропил в реновируе-
мых домах на улице Пилс, 45, и 47. 

Голосуйте! 
До 19 декабря можно проголосовать за 
Ребеку Коху, которая претендует на титул 
самого популярного спортсмена «Награда 
года в спорте». 

Новый биомагазин
На улице Аннас открыт новый магазин 
биологических продуктов. Многие продук-
ты здесь можно приобрести без упаковки.  

Новый начальник
В Вентспилсском участке Управления 
Курземского региона Государственной 
полиции начал работу новый начальник – 
Ансис Зандерс. 

Чтения прозы 
В Доме писателей уже в десятый раз 
прошли Курземские чтения прозы.  

Китайские гости
В Управлении Свободного порта с визи-
том побывала делегация из Китая. Гости 
интересовались формированием отноше-
ний в сфере электронной коммерции.

С амой актуальной новостью в последние дни в латвий-
ском медийном пространстве, похоже, была новость по 
поводу принятого Дирекцией безопасности дорожного 
движения и Дорожной полицией решения – незамедли-
тельно запретить передвижение на автомашинах, у кото-

рых нет соответствующих шин. А именно, водители в декабре ездят 
на летних шинах или шинах с несоответствующей глубиной протек-
тора. Иными словами, ездят на «лысой» летней резине – с совер-
шенно стёртыми и старыми покрышками. Как и ожидалось, социаль-
ные сети «взорвались». И стрелы критики в направлении ДБДД и ДП 
посыпались как во время нашествия монгольского войска на города 
Персии. Конечно, в этом дожде стрел критики исчез и голос разума 
пользователей некоторых других социальных сетей и новостных пор-
талов: люди дорогие, ведь мы же говорим не только о желании ДБДД 
или ДП наказывать кого-то или, например, пополнять пустые карма-
ны государственного бюджета, мы говорим о безопасности дорожно-
го движения, о жизни других людей (если своя такому водителю не 
кажется уж столь важной). Мы говорим о том, что следующий пруд, 
река или едущий навстречу (не дай Бог!) автомобиль окажется на 
пути какого-нибудь бравого джигита (знаю, знаю, умею, умею, шины 
мне не мешают). И снова в медийном пространстве мы будем диску-
тировать о «трагическом транспортном происшествии» с погибшими. 

Самое странное в этой истории то, что опытные работники сер-
висов все как один рассказывают об энном числе случаев, когда в 
сервис приезжает достаточно состоятельный клиент на достаточ-
но хорошей и дорогой машине, чтобы заменить шины…  Да, да, 
на два дня – чтобы пройти техосмотр с одолженными у соседа, 
друга или коллеги покрышками, а затем снова приезжает, чтобы 
поставить на место свои годами используемые и вконец изъез-
женные предметы, которых и шинами больше назвать нельзя. И в 
социальных сетях или в комментариях новостных порталов появ-
ляются всё новые и новые суждения на тему - «как можно требо-
вать менять шины, если все мы бедные», хотя на машину деньги 
нашлись, а на шины – нет. Конечно, следуют и комментарии «поли-
цейское государство», «неадекватные штрафы», «лучше бы круп-
ных воров ловили», «нашли к чему привязаться», «это государство 
ничего другого и не может, нужно уезжать» …  
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экс-президент сказал: «Одна явная ошибка 
– судьбы Елгавы и Валмиеры, ведь они силь-
ные с хозяйственной точки зрения города».

Экс-президент о муниципальной реформе: конфликт 
возникает там, где богатые не хотят делиться

Затлерс считает, что при составлении 
плана территориальной реформы важно не 
забывать исторический фон отдельных горо-
дов. При этом он подчеркнул, что жители 
должны понимать: «У каждого края, волости 

и города свой герб, а значит, идентичность 
местных жителей, чувство принадлежности 
будет сохраняться независимо от рефор-
мы». 

Симона Шьядите, BNN

Задекларированные в Вентспилсе пенси-
онеры и лица с инвалидностью, а также 
дети, имеющие инвалидность, дети-си-
роты и дети, оставшиеся без попечения 
родителей, как и дети из неимущих и мало-
обеспеченных семей могут начать полу-
чать рождественские пособия. 

Вентспилчане могут начать 
получать рождественские пособия

Н еимущие и малообеспеченные 
семьи с детьми рождественское 
пособие в виде карт на покупки 
стоимостью 30 евро за каждо-
го несовершеннолетнего ребен-

ка смогут получить до 27 декабря в кассах 
Социальной службы в их обычное рабочее 
время. Карту на покупки можно использо-
вать для приобретения продуктов и товаров 
повседневного обихода. В свою очередь, 
задекларированные в Вентспилсе пенсионе-
ры и лица с инвалидностью, размер пенсии 
которых до уплаты налогов (не считая допла-
ты к пенсии) не превышает 365 евро, получат 
пособие в размере 43 евро. Его возможно 
получить как перечислением на банковский 
счет, так и в кассах Социальной службы. 

Пенсионерам и лицам с инвалидностью, 
которые по состоянию здоровья не могут 
явиться в Социальную службу, пособие будет 
доставлено на дом в период с 2 декабря до 

30 января. 
Семьи, в которых воспи-

тываются дети с инвалид-
ностью или сироты и дети, 
оставшиеся без попечения 
родителей, пособие в 43 
евро также смогут получить 
как на свой расчетный счет, 
так и в кассе. 

Для того чтобы получить 
рождественское пособие от 
Вентспилсской городской 
думы, необходимо написать 
заявление. Прием заявлений 
в Социальной службе про-
должится в течение всего периода выплаты 
пособий. 

Dzintaru 20a, Ventspils , LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

Всего на выплату рождественских пособий 
самоуправление выделило 316 000 eвро. 
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АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, опыт работы
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии. 
Оплата-от 4.00 – 5.20 евро в час и премиальные за хорошую 
работу
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, желательный опыт работы,
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 – 4.60 евро в час и премиальные 
за хорошую работу 
 Подсобных рабочих для выполнения 
вспомогательных работ.
-Требования к кандидату: образование - среднее или осно
вное образование
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 EUR/ч 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.
lv до 31.12.2019

Проделки лисы 
Серьезные неприятности хозяевам 
мини-зоопарка «Buki» в волости Варвес 
доставила лиса. Она покусала более 20 
птиц, а также разгромила территорию 
зоопарка.  

Две награды
В Лиепае, в Доме Латышского обще-
ства, состоялось вручение награды года 
в сфере туризма в Курземе «Большой 
Екабс». Награду качества за долгосроч-
ную деятельность в своей отрасли полу-
чил клуб конного спорта «Демора» из 
Таргальской волости, а также гостиница 
и кемпинг «Usma SPA hotel&camping». 
Объединение мастеров-рукодельни-
ков «Paukers» получило от жюри приз 
симпатий. 

«Čomiņi» в Таргале 
Учащиеся 5-9-х классов Пилтенской 
средней школы гостили в Таргальской 
основной школе, чтобы совместно 
посмотреть спектакль «Čomiņi» лиепай-
ского независимого «Года театрис».  

Деятельные жители Усмы 
В Парвентской библиотеке прошел вечер 
воспоминаний, главным содержанием 
которого стала Усма. 

Выставка фотоклуба «Кактус» 
В Народном доме Усмы откроется 
выставка работ участников вентспилс-
ского фотоклуба «Кактус». Она носит 
название «Зима». 

Рождественское мероприятие
21 декабря Попеское поместье органи-
зует в помещении конюшни рождествен-
ское мероприятие! 

Получены награды
Вручены награды «Фонда дружествен-
ного призыва «Рейтинг школ – 2019». 
Две из них получила Угальская средняя 
школа. 

Ищут бухгалтеров 
Краевое самоуправление ищет главно-
го бухгалтера, а также его заместителя. 
 Мастер-класс
12 декабря в народном доме «Усма» 
состоится мастер-класс суйтов «Suito 
Usmā». Испеки свои «раусиши» с 
морковью! 

Теннисный турнир 
14 декабря в спортивном зале Пузеской 
основной школы пройдет турнир 
Вентспилсского края по настольному 
теннису. Состязания пройдут по между-
народным правилам, до победы в трех 
сетах. 

Строится концертный зал
Природный концертный зал «Vējturu 
nams» еще только создается, а жители 
Юркалне уже размышляют, как привне-
сти в него дыхание ветра.

Рынок
21 декабря в Попеском поместье прой-
дет рождественский рынок. На нем 
будет представлена домашняя продук-
ция, прозвучат рождественские стихот-
ворения, а также можно будет встретить 
старичка-лесовичка. 

7000-й посетитель 
В «Музее штормов» в Юркалне побы-
вал уже семитысячный посетитель. 
Самоуправление поздравляет руководи-
теля музея Иниту Плесуму. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

нейшего образования, местожительство, в 
случае необходимости даже покрываются 
расходы на переезд. 

В 2016 году в больнице работал 541 чело-
век, из них 118 – врачи (на 6 специалистов 
больше, чем годом ранее); средний меди-
цинский персонал – 206 человек (на одного 
больше, чем в 2015 году); младший меди-
цинский персонал – 95 человек (на 12 мень-
ше), остальной персонал – 108 человек. В 
2017 году в больнице работал 561 человек: 
133 врача (больше на 15 специалистов), 
средний медицинский персонал – 206 чело-
век, младший медицинский персонал – 110 
человек (на 15 больше), остальной персо-
нал – 108 человек. И 2018 год в отношении 
привлечения сотрудников был со знаком 
плюс – в прошлом году в Северокурземской 
региональной больнице работали уже 585 
человек. Как сказано в отчете за 2018 год, 
«в 2018 году в Вентспилсской больнице и 
Талсинском филиале начали работать 19 
врачей, 26 специалистов среднего медицин-
ского персонала, 3 специалиста младше-
го медицинского персонала и 1 специалист, 
не относящийся к медицинскому персоналу. 
Общество заключило новые договоры о сти-
пендии с 6 молодыми резидентами, привле-
чены 2 финансируемых государством рези-
дента. Всего общество заключило договоры 
с 14 финансируемыми государством рези-
дентами и 15 стипендиатами». 

Конечно, все эти годы неизменно работают 
и четыре члена правления. 

Выросла и позиция «оплата труда». В 
2016 году она составляла 4 793 060 eвро, в 
2017 г. – 5 319 128 евро, а в 2018 г. – 6 857 
428. Учитывая, что у всех членов правления 
больницы вместе в упомянутые годы была 
все возрастающая ставка оклада (включая 

Вентспилсской больнице апокалипсис не грозит 

115 помощников медсестер. К тому же, в 
ряде специальностей средний возраст вра-
чей составляет 55—58 лет. 

«Ventspilnieks.lv» изучила, какова ситуация 
в Северокурземской региональной больни-
це, для чего сравнила отчеты больницы за 
последние три года. 

Цифры бесстрастны, у них нет эмо-
ций, они точнее всего раскрывают реаль-
ную ситуацию. Из годовых отчетов ООО 
«Северокурземская региональная больни-
ца» за 2016-й, 2017-й и 2018 гг. можно сде-
лать вывод, что больница стабильно разви-
вается, и каждый год в ней начинают рабо-
тать молодые медики. В очень значитель-
ной степени это связано с тем, что, соглас-
но информации самой больницы, молодым 
медработникам предлагается оплата даль-

компенсации и выплаты социального стра-
хования) – в 2016 г. – 112 190 eвро; в 2017 г. 
– 158 015 eвро; в 2018 г. – 170 374 eвро, надо 
полагать, соответственно выросла и зарпла-
та у докторов, медсестер и санитаров. 

В Северокурземской региональной боль-
нице регулярно приобретается новая и 
современная медицинская техника, которая 
также может стимулировать желание моло-
дых врачей работать именно в этом меди-
цинском учреждении. Например, только в 
прошлом году в рамках проекта развития 
больницы, финансируемого Европейским 
фондом регионального развития, было при-
обретено медицинское оборудование на 
общую сумму 2,7 млн евро, в том числе, 
новое оборудование для проведения магнит-
ного резонанса, аппарат рентгеновской диа-
гностики, оборудование для ультрасоногра-
фии и маммографии и проч. 

Tакже нужно отметить, что и акционеры 
Северокурземской региональной больницы 
– больницы самоуправлений Вентспилса, 
Талси, Дундаги, Рои и Мерсрагского края 
для обеспечения доступности услуг здра-
воохранения каждый год выделяют боль-
шее или меньшее финанси-
рование. Несомненный лидер 
– Вентспилсская городская 
дума, которая является круп-
нейшим акционером больницы 
(87,96%). 

Все это свидетельству-
ет о том, что нарисованная 
Айварсом Лембергсом апока-
липтическая картина – «боль-
ница есть, палаты есть, боль-
ные есть, а медиков нет» – по 
крайней мере, Вентспилсской 
больнице не грозит. 

Ограниченный в исполнении должностных обязанностей мэр Вентспилса Айварс Лембергс в очередной раз преподнёс своеобразный 
подарок недругам Латвии. На этот раз он на своей еженедельной пресс-конференции обвинял президента Эгилса Левитса в распро-
странении лжи и неправдивых сведений, хотя «королём» “fake news” следовало бы короновать самого Лембергса… 

Подарок Лембергса недругам Латвии

Н едовольство Лембергса заслу-
жил тот факт, что президент 
страны, видите ли, позволил 
объявить бюджет 2020 года и 
сообщил, что он предусматри-

вает повышение заработной платы меди-
цинским работникам, учителям, работникам 
культуры и работникам судов. Особо госпо-
дин Лембергс подчеркнул заработную плату 
учителей. Он посылает «фейковое» сооб-
щение, что у учителей будет повышение 
зарплаты. Никакого повышения зарплаты 
педагогов не будет. Это ложь президента, 
адресованная народу Латвии.  (..) Кабинет 
министров 15 января 2018 года издал распо-
ряжение № 17, и в этом графике чётко запи-
сано, какой должна быть самая низкая став-
ка заработной платы педагогов.  У нас в этом 
году 1919 год, и с 1 сентября она составляет 
750 евро. После этого распоряжения с 1 сен-
тября 2020 года должна быть надбавка – 790 
евро, также и на 1 сентября 2020 года добав-
ляют 750 евро». Дальше господин Лембергс 
рассказывает, что надбавка к зарплате учи-
телей будет равна нулю.   

Давайте посмотрим, что сказано в издан-
ном правительством Мариса Кучинскиса рас-
поряжении КМ. «Поддержать индикативный 
план повышения оплаты труда педагогов в 
период с 1 сентября 2018 года по 31 дека-
бря 2022 года, соблюдая, что график реа-
лизуется согласно упомянутым в этом рас-
поряжении мероприятиям и с учётом эконо-
мической ситуации в стране в соответству-
ющий год». Следовательно, правительство 
представителя зелёных и крестьян Мариса 
Кучинскиса определило, что по поводу реаль-
ного повышения заработной платы ежегод-
но правительство будет решать отдельно и 
зарплаты увеличатся при условии выполне-
ния определённых факторов –  роста эконо-
мики государства, упорядочения школьной 
сети и улучшения образовательного процес-
са. Эти «незначительные» нюансы госпо-
дин Лембергс не упомянул.  Также он умол-
чал о том, что в бюджете на 2020 год предо-
ставленное на приоритетные мероприятия 
Министерства образования и науки допол-

нительное финансирование - 30,99 миллио-
нов евро, и это самое большое за последние 
два года.  23 миллиона евро из этой суммы 
предусмотрены на выполнение графика уве-
личения оплаты труда педагогов в 2019/2020 
учебном году и далее, обеспечить минималь-
ную ставку ежемесячной зарплаты в размере 
750 евро за ставку. 

Чтобы с 1 сентября 2020 года поднять зар-
плату педагогов до 790 евро, необходимы 
ещё 9 миллионов евро. Пока правительство 
и Латвийский профсоюз работников обра-
зования и науки договорились о компро-
миссе и снова вернутся к вопросу о даль-
нейшем выполнении графика в марте 2020 
года.   Поэтому категорическое утверждение: 
«Никакого повышения зарплат педагогам не 
будет», во всяком случае пока, не соответ-
ствует действительности. 

Скорее такая риторика заставляет думать 
о возможном желании подстрекать учителей 
на протесты, так как сбор подписей об ини-
циировании референдума о роспуске Сейме 
затих, и для этого потерпевшего неудачу на 
выборах в Сейм Союза зелёных и крестьян 
и вечных оппозиционеров - «Согласия» это 
могла бы быть возможность получить власть. 
Не зря правление «Согласия» поручило тер-
риториальным организациям и членам пар-
тии активно включиться в компанию по ини-
циированию референдума о роспуске Сейма.  
Аргументы как «Согласия», так и господина 
Лембергса практически идентичны.   

Также Лембергс остро критиковал и ска-
занное президентом государства о том, что 
в бюджете на 2020 год наблюдаются тенден-
ции, которые предусматривают уменьшить 
неравенство и обеспечить большую соли-
дарность. Однако известно, что в следую-
щем году дополнительное финансирование 
в размере 228,7 миллионов евро направ-
лено в социальную сферу, и одно из меро-
приятий – это увеличение государственно-
го социального пособия людям с инвалид-
ностью.  Также со следующего года будет 
больше минимальная пенсия по старости, 
увеличатся самые низкие зарплаты, до 300 
евро увеличится максимальный дифферен-

цированный необлагаемый минимум. И этого 
Лембергс не сказал. 

Зато он многократно повторил, что зара-
ботная плата президента страны выросла на 
440 евро в месяц, а у президента министров 
– на 249 евро.  В законе сказано, что зара-
ботная плата президента страны не может 
превышать 5960 евро, а зарплата президента 
министров будет 4814 евро. 

Айварс Лембергс прекрасно умеет счи-
тать деньги в карманах высших должност-
ных лиц государства. Посмотрим, сколько в 
месяц из средств Вентспилсской городской 
думы зарабатывает он сам. В Вентспилсской 
городской думе Лембергс в прошлом году 
заработал 20 067 евро и 37 центов, а в 
обществе «Вентспилсское агентство разви-
тия» получил 93 289 евро и 29 центов. Так 
как львиную долю доходов ВАР обеспечи-
вает Вентспилсская городская дума, ООО 
“Kurzemes filharmonija”, ООО “Olimpiskais 
centrs “Ventspils””, Вентспилсская выс-
шая школа, Вентспилсский техникум и 
Вентспилсский свободный порт, эти день-
ги шли из карманов самоуправления и его 
обществ капитала. Как этой весной объяснял 
сам Лембергс, «Вентспилсское агентство раз-
вития» занимается популяризацией города, 
помогая с маркетингом. «Ну, и я там, конечно, 
согласно решению членов общества, полу-
чаю зарплату», сказал Лембергс. «Руководя 
и консультируя», он в прошлом году зарабо-
тал 113 456,37 евро или 9454 евро в месяц 
– почти в два раза больше, чем премьер-ми-
нистр, и значительно больше, чем президент 
Латвийского государства. К тому же в эту 
сумму не включены те самые 44 301 евро, 
которые он получил как председатель прав-
ления Вентспилсского свободного порта… 
Между прочим, и исполнительный директор 
Вентспилсской городской думы Алдис Абеле 
в прошлом году в месяц зарабатывал только 
немного меньше, чем в этом году будет зара-
батывать президент министров - 4655 евро. 
Неужели действительно это означает, что 
у упомянутых господ груз ответственности 
гораздо тяжелее, чем у высших должностных 
лиц государства? 



4 стр.

№. 46 (138)  6 декабря 2019 года

3 стр.

 Окончание на 6 стр.  Окончание на 2 стр.

Душа не 
покрывается
снегом

Х  озяйка натру-
ж е н н о й 
рукой береж-
но касается 
этих малень-

ких солнечных лучиков, и, 
кажется, в них, не поддав-
шихся первым морозам, 
видит своеобразный символ 
своей жизни. 

Память о жертвах гено-
цида связана с репрес-
сиями, которые в России 
против латышей разверну-
лись в 1937-м и 1938 годах. 
Тогда там без суда, про-
сто «по спискам» были 
расстреляны более шест-
надцати тысяч этнических 
латышей. Бенита нечто 
подобное пережила здесь, 
на своей земле, толь-
ко несколько позднее: ее 
судьбу, как и судьбу роди-
телей, тронул мороз враж-
дебной, чуждой власти в 
самом разгаре лета, 14 
июня 1941 года.  

«НАС ВЫБРОСИЛИ НА 
ЗАДВОРКИ ИМПЕРИИ» 

«Мы тогда жили в 
так называемом доме 
Рейзенбергов, который в 
более поздние советские 
годы вентспилчане знали 
как здание военного комис-
сариата. Ночью явились 
вооруженные люди, прика-
зали взять вещи и веле-
ли с узелками и чемода-
нами ждать на лестнице 
со стороны улицы, когда 
подъедет грузовик с таки-
ми же несчастными людь-
ми, захваченными в дру-
гих местах, чтобы доста-
вить на железнодорожную 
станцию и увезти в неиз-
вестном направлении», 
– Бенита вспоминает, как 
спросонья сначала плака-
ла из-за того, что ее не 
вовремя разбудили, и толь-
ко на улице по поведению 

В этом году уже в пятнадцатый раз вручался приз Курземской туристической ассоциации 
«Большой Екаб». За награду в шести номинациях сражались более пятидесяти претендентов. 
Два приза получили предприниматели Вентспилсского края. Приз качества за долгосрочную 
деятельность в своей отрасли получил конно-спортивный клуб «Демора» из Таргальской волости, 
а также гостиница и кемпинг «Usma SPA hotel&camping», в свою очередь, объединение мастеров-
рукодельников «Paukers» из Анце получило от жюри приз симпатий. 

туристической ассоциации Артис Густовскис. Церемония 
награждения каждый год проходит в разных местах Курземе – 
в прошлом году в Кулдиге, в этом – в Лиепае. В свою очередь, 
в следующем году награждение пройдет в Вентспилсе. 

Приз «Большой Екаб» – ценная медаль из драгоценно-
го металла, которую создал лиепайский художник Рейнис 
Кунцитис по образцу серебряного талера герцога Екаба. 
Талер был выкован в Елгаве в 1644 году. Эта монета симво-
лизирует времена герцога Екаба, которые считаются перио-
дом расцвета Курземе. 

Экс-президент о 
муниципальной реформе: 
конфликт возникает там, 
где богатые не хотят 
делиться

БОЛЬШЕ НЕ БУДЕТ 
ОДНОГО МАЛЕНЬКОГО 
«ГЕРЦОГА», КОТОРЫЙ 
РЕГУЛИРУЕТ ВСЕ

«Чем меньше край, тем 
лучше люди знают друг 
друга. Это, в свою очередь, 
порождает риск избрания 
людьми того, кто там “навя-
зал свое господство” и от 
кого невозможно избавить-
ся. В крупном крае люди 
могут меньше знать друг 
друга, поэтому вынуждены 
судить о руководителях по 
их делам. Это значит, что 
не будет одного маленького 
«герцога», который регулиру-
ет абсолютно все и от кото-
рого люди будут зависеть», 
— говорит Затлерс о том, 
почему нужна реформа.

И Затлесу в его бытность 
президентом приходилось 
оценивать тогдашнюю спор-
ную административно-тер-
риториальную реформу. До 
реформы 1 июля 2009 года, 
в Латвии было 548 муници-
палитетов: 26 районных и 
522 местных (7 городских 
(города республиканского 
значения), 50 городских, 41 
краевых и 424 волостных).

Сейчас в Латвии 119 муни-
ципалитетов – 9 городских 
(города республиканско-
го значения) и 110 краевых. 
После реформы, предусмо-

тренной министром охраны 
окружающей среды и регио-
нального развития Юрисом 
Пуце, число муниципалите-
тов сократится со 119 до 39.

Экс-президент подчер-
кнул, что ошибки в краевой 
реформе Пуце неизбеж-
ны, без них не обойтись. 
Вспоминая принятую в 2009 
году реформу, Затлерс отме-
тил, что в то время знал, что 
ошибки проявятся на практи-
ке, то есть когда края будут 
объединены и «начнут жить 
вместе».

По его мнению, через пять 
лет надо будет пересмо-
треть результаты того, что 
предстоит сделать и что в то 
время было сделано, и про-
анализировать, что удалось, 
а что – нет. «Те пять лет 
прошли быстро. Теперь уже 
прошло больше десяти лет, 
и нам опять нужна рефор-
ма». Затлерс подчеркнул, 
что противники будут всег-
да и она всегда будет для 
кого-то болезненной. «Но 
еще раз подчеркну: цель – 
создать наиболее эффектив-
ные с хозяйственной точки 
зрения административные 
единицы».

Говоря о том, видит ли 
он ошибки в реформе Пуце, 

В последние недели один из основных вопросов на 
повестке дня у общественности – зарплата медиков, 
доступность медицинских услуг и ситуация в здраво-
охранении в целом. 

П р е м ь е р 
К р и ш ь я н и с 
Кариньш отме-
тил, что в отрас-
ли необходима 

большая прозрачность рас-
ходов и требуется сбалан-
сировать уровень зарплат. 
«Мы видим, что даже среди 
зарплат медиков, к сожа-
лению, имеется большое 
неравенство. Правильно 
ли это? Не знаю», – выска-
зался недавно премьер. По 
его словам, в этом году 87 
миллионов евро в бюдже-
те сферы здравоохране-
ния планировалось выде-
лить на повышение зарпла-
ты на 20%, но, по данным 
Министерства финансов, 
зарплата у всех медиков не 
увеличилась в упомянутом 
объеме. «Значит, мы закла-
дываем деньги на повы-
шение зарплаты на 20%, а 
на выходе этого не имеет-
ся», – сказал руководитель 
правительства. Если срав-
нить данные Минздрава о 
средней зарплате медиков 
в 2019 году и обобщенные 
агентством LETA данные о 
самых больших доходах в 
отрасли здравоохранения, 
можно сделать вывод, что 
разница в зарплате дей-
ствительно драматическая. 

Согласно данным 
Минздрава, самая низ-
кая месячная ставка сер-
тифицированного врача и 
стоматолога в 2019 году 
составляет 1079 евро, а 
самая низкая ставка сер-
тифицированной медсе-
стры и помощника врача – 
714 евро. В свою очередь, 
средняя оплата труда вра-

чей, принимающих пациен-
тов амбулаторно, составля-
ет 1350 евро, у медсестер 
– 810 евро. Какую зарпла-
ту конкретно получает каж-
дый медик, с учетом свер-
хурочных, рассчитывает 
медицинское учреждение, в 
котором он работает. В то 
же время, согласно инфор-
мации, обобщенной агент-
ством LETA, самая боль-
шая зарплата, выплачен-
ная врачу в клинической 
университетской больнице, 
составила приблизительно 
11 000 евро в месяц, еще 
несколько врачей в больни-
цах такого уровня получают 
около 9000 евро в месяц. 
В других клинических уни-
верситетских больницах 
самый большой месячный 
оклад врачей колеблет-
ся в пределах 3000–4000 
евро. Подобная ситуация 
и в региональных много-
профильных больницах. 
Большинство получателей 
более высокой зарплаты 
дополнительно к обязан-
ностям в государственном 
секторе получают зарпла-
ту и в коммерческом секто-
ре, доход в месяц достига-
ет от неполной тысячи до 
3500 евро. 

Ситуация в сфере здра-
воохранения действитель-
но критическая. В этом году 
Министерство здравоохра-
нения впервые обобщило 
данные больниц о вакан-
сиях, и обнаружилось, что 
в 26 больницах не хватает 
576 врачей, 287 медсестер, 
303 помощников врачей и 

Свиней 
отдать 
бедным!

Действительно ли СГД 
затягивает рассмотрение 
«громких дел»?

Лембергс и 
политика лживых 
новостей

Цель территориальной реформы всегда одна и та же – 
создать наиболее эффективные с хозяйственной точки 
зрения административные единицы, то есть чтобы край 
был способен себя содержать и развиваться. При про-
ведении реформы конфликт обычно возникает там, где 
богатые не хотят делиться. А еще бывают ситуации, когда 
бедные хотят лишь получать и ничего не делают, про-
комментировал порталу BNN бывший президент Латвии 
Валдис Затлерс.
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В этом году оценивались предприниматели, которые 
успешно работают и принимают гостей не менее 
10 лет. Лучшие долгосрочные курземские места 
ночлега, предприятия питания, места активного 
отдыха, ремесленников, кулинаров и коллекции 

оценивали экспертные комиссии, которые опробовали пред-
лагаемые предпринимателями услуги. 

Приз «Большой Екаб» появился в 2004 году. Его цель – 
отметить лучших предпринимателей в туристической отрасли. 
Автором идеи является председатель правления Курземской 
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Первое воскресенье 
Адвента, которое в этом 
году совпадает с Днем 
памяти жертв коммуни-
стического геноцида, 
Бенита Гроша встречает 
с огоньками желтой 
календулы на столе. 
Они срезаны накануне и 
выглядывают из неболь-
шой зеленой стеклян-
ной вазочки. За окном в последние дни время от 
времени кружатся и тают снежинки. Хозяйка рас-
сказывает, что, спасаясь от них, лучики поздних 
цветов во дворе дома на улице Межа зябко жались 
друг к другу. Оказавшись в тепле комнаты, вновь 
раскрылись во всей красе золота летних дней, но в 
несколько приглушенных тонах. И едва уловимый 
запах этих скромных цветов семейства Астровых 
от перенесенных невзгод почти полностью исчез… 

 Окончание на 3 стр.

От Вентспилса и Вентспилсского края в номинации 
«Курземское место ночлега, проверенное временем» была 
выдвинута гостиница и кемпинг «Usma SPA hotel&camping» и 
гостиница «Raibie logi», в номинации «Предприятия питания, 
проверенные временем» – вентспилсские кафе «Ostas 23» и 
«Jūras brīze», в номинации «Курземское предприятие активно-
го отдыха, проверенное временем» – конно-спортивный клуб 
«Демора» из Таргальской волости, в номинации «Курземская 
коллекция, проверенная временем» – Музей аптеки в Угале, 
в номинации «Курземский мастер вкуса, проверенный време-
нем» – пекари Юрис и Инга Ластовские из Юркалне, в номи-
нации «Курземский мастер ремесла, проверенный временем» 
– объединение рукодельников из Анце «Paukers». 

Вентспилсской больнице 
апокалипсис не грозит 

О шинах, джигитах 
и «полицейском 
государстве»

У Вентспилсского края – 
два приза «Большой Екаб»! 

Бенита в дошкольном воз-
расте, до депортации.


